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RADA GMINY GNIEZNO 

 

Protokół nr LXIV/2023 
 

z LXIV sesji Rady Gminy Gniezno VIII kadencji w dniu 27 kwietnia 2023 r.                                   

w sali obrad Urzędu Gminy Gniezno. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji wzięło udział 14 radnych. Nieobecny radny Łukasz 

Ciesielski.                      

 

 

W sesji uczestniczyli również: 

1. Wójt Gminy Gniezno – Maria Suplicka, 

2. Skarbnik Gminy Gniezno - Lidia Lebizon, 

3. Sekretarz Gminy Gniezno – Hanna  Wrzaskowska, 

4. Inspektor w Referacie Gospodarki i Rozwoju – Sławomir Gabryszak, 

5. Inspektor w Referacie Gospodarki i Rozwoju – Marek Józefów, 

6. Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gnieźnie – Mariusz Jopa, 

7. Zastępca Komendanta - mł. insp. Robert Recki, 

8. Mecenas – Justyna Nowak. 
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Porządek obrad LXIV sesji Rady Gminy Gniezno: 

1. Otwarcie LXIV sesji Rady Gminy Gniezno i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z LXI sesji Rady Gminy Gniezno.  

3. Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Gnieźnie o stanie bezpieczeństwa w 
Gminie Gniezno.  

4. Informacja Komendanta Gminnego OSP o działaniach gminnych jednostek w 2022 r. 

5. Realizacja zadań gminy w zakresie ochrony przeciwpożarowej w 2022 r. z 
uwzględnieniem potrzeb w latach następnych. 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie międzysesyjnym, w tym z 
realizacji uchwał.  

7. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o  działaniach  podejmowanych  w  
okresie międzysesyjnym. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) uchylenia uchwały nr XLI/293/2013 z dnia 28 czerwca 2013 r. w sprawie warunków 
udzielenia oraz wysokości stawek procentowych bonifikat od ceny przy sprzedaży 
lokali mieszkalnych, stanowiących własność Gminy Gniezno na rzecz ich najemców, 

b) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w drodze darowizny na rzecz Gminy 
Gniezno, 

c) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów we wsi Wełnica, 

d) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu w Jankowie Dolnym, 

e) rozpatrzenia skargi Państwa A. i M. M. oraz A. i W. Z. z dnia 13 marca 2023 r. na 
Wójta Gminy Gniezno. 

9. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych.  

10. Sprawozdanie z działalności Gminnej Spółki Wodnej w Gnieźnie. 

11. Zapytania i wolne głosy.  

12. Zakończenie obrad LXIV sesji Rady Gminy Gniezno.  
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Przebieg LXIV sesji Rady Gminy Gniezno w dniu 27 kwietnia 2023 r. 

 

1. Otwarcie LXIV sesji Rady Gminy Gniezno i przyjęcie porządku obrad 

 

Obrady LXIV sesji Rady Gminy Gniezno rozpoczęto o godz. 13.05. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Otwieram LXIV sesję Rady Gminy Gniezno. Sesja została zwołana 

na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym – Dz. U. z 2023 poz. 

40. Witam serdecznie Wójta Gminy Gniezno – Panią Marię Suplicką. Witam Panie i Panów radnych. 

Witam gościa na dzisiejszej sesji - mł. insp. Roberta Reckiego, który będzie występował w imieniu 

Komendanta. Witam sołtysów i witam wszystkie osoby, które obserwują transmisję LXIV sesji Rady 

Gminy Gniezno. 

Drodzy Państwo, według listy obecności na sali obecnych powinno być 13 radnych i tak to się zgadza. 

Nieobecna jest w tym momencie radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska i radny Łukasz Ciesielski, 

czyli jest 13 osób. Uchwały, które będziemy podejmować na ten moment będą prawomocne, bo mamy 

quorum. Jeżeli coś się będzie zmieniało to będę o tym Państwa na bieżąco informował.  

Proszę o zalogowanie się do systemu głosowania – sprawdzimy czy wszystko działa. Powinno być 13 

osób, drodzy Państwo. Jest zachowane quorum, w tym momencie jest 13 obecnych radnych – 

nieobecny radny Ciesielski Łukasz i radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska. 

Szanowni Państwo, porządek obrad otrzymali Państwo w dniu zwołania sesji i jest on wszystkim 

radnym znany. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby złożyć wniosek o zmianę porządku? Może Pani 

Wójt? Jest taka możliwość. 

Zgodnie art. 20 ust. 4 ustawy o samorządzie gminnym, rada gminy może wprowadzić zmiany w 

porządku bezwzględną większością ustawowego składu rady, a większość bezwzględna jest osiągnięta, 

gdy podczas głosowania liczba głosów za wnioskiem jest większa od sumy głosów przeciw i 

wstrzymujących się. Aby wniosek został przyjęty, liczba osób popierających go musi stanowić więcej 

niż 50% wszystkich głosów. W przypadku Rady Gminy Gniezno bezwzględna większość głosów wynosi 

8 głosów za wnioskiem. 

Nie mam zgłoszeń, w takim razie uznaję, że rozpoczynamy sesję i będziemy pracować zgodnie z 

porządkiem, który otrzymali Państwo w dniu zwołania sesji. 

To tyle, drodzy Państwo, w kwestii punktu otwarcia i przyjęcia. Jeżeli Państwo nie mają wniosków czy 

uwag to zamykam punkt 1 i informuję Państwa, że do obrad dołączyła Pani radna Agnieszka Rzempała-

Chmielewska, czyli jest nas na sali w tym momencie 14 radnych. 

Przechodzimy do punktu 2 – przyjęcie protokołu z LXI sesji Rady Gminy Gniezno. 

 

2. Przyjęcie protokołu z LXI sesji Rady Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Protokół w trybie statutowym pojawił się na stronie internetowej. 

Nikt z Państwa uwag nie wniósł i jeżeli teraz nie będzie uwag to uznaję, że wersja opublikowana na 

stronie będzie wersją obowiązującą. 

Nie widzę, dziękuję. Zamykam punkt 2 i przechodzimy do punktu 3 – Informacja Komendanta 

Powiatowego Policji w Gnieźnie o stanie bezpieczeństwa w Gminie Gniezno. 

 

3. Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Gnieźnie o stanie bezpieczeństwa w Gminie 
Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: W imieniu Komendanta Powiatowego Policji – insp. Przemysława 

Kozaneckiego wystąpi zastępca – mł. insp. Robert Recki. Zapraszam do mównicy. Pan Komendant jest 
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u nas po raz trzeci – rok temu był realnie, a pierwszy raz łączyliśmy się zdalnie. Proszę bardzo, Panie 

Komendancie. 

 

- Robert Recki: Panie Przewodniczący, Pani Wójt, szanowni Państwo radni, przede wszystkim bardzo 

dziękuję za zaproszenie, że będę miał możliwość przedstawienia stanu bezpieczeństwa i porządku 

publicznego na terenie Gminy Gniezno za rok ubiegły i też sprawy teraźniejsze. Korzystając z okazji 

chciałem Państwu bardzo serdecznie podziękować za zeszłoroczne głosowanie, za przelane środki na 

Fundusz Wsparcia Policji. Dziękuję w imieniu własnym, ale przede wszystkim policjantów, którzy 

korzystają z dobrodziejstwa. Proszę mi wierzyć, że dbają o to pomieszczenie i są bardzo z tego 

zadowoleni – jest funkcjonalne. Jeszcze raz bardzo dziękuję. 

Przechodząc do stanu bezpieczeństwa za ubiegły rok to rozpocznę moje wystąpienie od przestępstw, 

wykroczeń, spraw prewencyjnych. W drugiej części zabiorę głos, jeżeli chodzi o sprawy związane z 

bezpieczeństwem w ruchu drogowym. 

Zacznę od tych najważniejszych kategorii kryminalnych.  

Kradzieży w powiecie było 308, a na terenie Gminy Gniezno 18. Stanowiło to 5,8% wszystkich kradzieży 

na terenie powiatu. Kradzieży pojazdu na terenie Gminy Gniezno nie było, roweru również. Kradzieży 

tablic rejestracyjnych odnotowaliśmy 1 sztukę, a w powiecie 27. Kradzieży z włamaniem w powiecie 

łącznie 199, z czego 6 typowo w Gminie Gniezno, co stanowiło 4,3% ogółu tej kategorii przestępstw. 

Kradzieży z włamaniem do samochodu nie było na terenie gminy, również kradzieży z włamaniem do 

placówki użytku publicznego nie było. Kradzieży z włamaniem do mieszkania odnotowaliśmy 3 takie 

zdarzenia na terenie Gminy Gniezno, a w powiecie było takich zdarzeń 52. 

To stanowiło 5,8% wszystkich kradzieży z włamaniem do mieszkań, domów. Kradzieży z włamaniem do 

obiektu handlowego, gastronomicznego nie było. Na terenie Gminy Gniezno w ubiegłym roku mieliśmy 

1 rozbój, a 10 w skali powiatu, więc wychodzi równo 10% na terenie Gminy Gniezno. Kradzieży 

rozbójniczej nie odnotowaliśmy. Naruszeń nietykalności cielesnej było 96 w powiecie, a 4 na terenie 

Gminy Gniezno, co stanowi 4,2% tej kategorii zdarzeń. Bójka, pobicie – nie odnotowano. Przestępstw 

o podłożu seksualnym było 22 w powiecie, 2 na terenie Gminy Gniezno, co stanowiło 9,1%. Groźby 

karalne – 128 w skali powiatu, 10 na terenie Gminy Gniezno, tj. 7,8%.  

Przywłaszczenie – 113 powiat, 3 na terenie Gminy Gniezno, co stanowiło 2,7%. Niszczenie cudzej 

rzeczy, czyli tzw. uszkodzenie mienia – 116 w powiecie, 3 na terenie Gminy Gniezno, co stanowiło 

również 2,6%. Oszustwo – w tej kategorii zdarzeń, szanowni Państwo, mamy coraz więcej.  

Zazwyczaj kojarzymy to z oszustwem internetowym i w zasadzie tak jest. Nie ma dnia kiedy mieszkaniec 

Gniezna czy gminy by nie zgłosił tego typu zdarzenia. Aż 449 zdarzeń w skali powiatu, gdzie 35 

mieszkańców Gminy Gniezno dało się oszukać, co stanowiło 7,8%.  

Przestępstwo przeciwko rodzinie – mówimy o art. 207 kodeksu karnego, więc psychiczne i fizyczne 

znęcanie – 121 w skali powiatu i tutaj niestety też ta kategoria rośnie, natomiast w Gminie Gniezno 4 

przestępstwa przeciwko rodzinie, czyli 3,3%. Znęcanie się lub okrutne traktowanie zwierząt –  

1 zdarzenie w powiecie i to jedno było właśnie na terenie Gminy Gniezno. Fałszerstwo środków 

pieniężnych – 2 w powiecie, z czego 1 to teren Gminy Gniezno. Wypadki drogowe i kierowanie w stanie 

nietrzeźwości omówię później przy ruchu drogowym. Przestępstwa narkotykowe – 123 ujawnione w 

powiecie, z czego 6 na terenie Gminy Gniezno, co stanowiło 4,9%. 

Zatrzymań na gorącym uczynku, czyli sprawców przestępstw albo w bezpośrednim pościgu albo na 

gorącym uczynku – 404 takie zatrzymania mieliśmy na terenie powiatu, z czego 30 na terenie Gminy 

Gniezno, co stanowiło 7,4%. Zatrzymanie osób poszukiwanych – 395 w skali powiatu, a 24 na terenie 

Gminy Gniezno, co stanowiło 6,1%. Zaginięcie osoby – 77 w skali powiatu, 3 na terenie Gminy Gniezno, 

co stanowiło 3,9%.  
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Teraz przejdę do zagadnień prewencyjnych. Skupię się na interwencjach Policji, na czasie reakcji na 

zdarzenie, ile mieliśmy służb patrolowych i obchodowych, niebieskie karty i krajowa mapa zagrożeń 

bezpieczeństwa. 

Interwencji Policji niedotyczących ruchu drogowego było 589, co stanowiło 4,96% do 11865 

interwencji. W ruchu drogowym z kolei interwencji w powiecie było 3025, a na terenie Gminy Gniezno 

(mówię też o drogach nie tylko gminnych, ale również powiatowych i wojewódzkich, bo takie na 

terenie gminy mamy) – 280 zdarzeń drogowych, co stanowiło 9,26%.  

Razem interwencji w powiecie i drogowych, i prewencyjnych było ponad 14 tys., z czego 869 na terenie 

Gminy Gniezno. 

Czas reakcji na zdarzenie – mierzymy czas w jakim dociera patrol Policji. To zależy w dużej mierze od 

tego ilu mamy funkcjonariuszy, ile mamy radiowozów, ile wynosi obciążenie na daną służbę. 

Teraz tak – sektor VII. Ja mówię sektor VII, ale mam tu na myśli oczywiście gminę. Średni czas reakcji 

na zdarzenie zwykłe wyniósł 21 min 30 sek. Na pilne zdarzenie, czyli tam gdzie mamy zagrożenie życia, 

zdrowia, mienia większej wartości bądź jest zakłócenie bezpieczeństwa i porządku publicznego na 

większą skalę – tutaj czas reakcji mamy 12 min 38 sek. Takich interwencji mieliśmy około 100, a 

wspólnie zwykłe i pilne czas reakcji mieliśmy 20 min i 15 sek. W powiecie, gdybyśmy to zsumowali, 

wygląda to już lepiej, czyli ten czas reakcji był krótszy niż na terenie Gminy Gniezno, ale wchodzą tutaj 

już wszystkie interwencje, ale jeżeli chodzi o zwykłe to był czas 17 min i 31 sek., a na zdarzenie 

określane jako pilne było to 10 min 21 sek. Tutaj mamy taki wskaźnik, że na pilne nie powinniśmy jechać 

dłużej niż 11 min. Jeżeli ten czas przekraczamy to musimy się tłumaczyć jednostce nadrzędnej. 

Interwencji pilnych w powiecie mieliśmy 1415 i jak mówiłem wcześniej – 100 interwencji w Gminie 

Gniezno. Ogólny czas reakcji wynosił 20 min i 15 sek. do wszystkich interwencji w gminie, a do 

wszystkich w powiecie gnieźnieńskim 17 min i 31 sek. To też jest spowodowane tym, że na terenie 

miasta Gniezna, jeżeli chodzi o centrum i osiedla, ten czas dojazdu jest krótszy. Większe skupisko ludzi 

powoduje to, że tych patroli kierujemy więcej i tam mamy najwięcej zdarzeń. Zawsze centrum miasta 

jest najbardziej zagrożone przestępstwami. 

Wykonaliśmy razem 6112 służb, jeżeli chodzi o służby patrolowe w obrębie miasta pełnione również 

na terenie Gminy Gniezno.  

Dzielnicowi miejscy wykonali łącznie 1983 służby, a dzielnicowi pozamiejscy 382 służby.  

Macie Państwo dwóch dzielnicowych, których przedstawiać nie muszę i to oni właśnie wygenerowali 

te służby. 

Niebieskie karty to są arkusze zakładane w rodzinach, w których istnieje podejrzenie stosowania 

przemocy. Założenie takiej niebieskiej karty przez funkcjonariusza nie jest uzależnione od zgody osoby 

pokrzywdzonej, bo niejednokrotnie bojąc się swojego oprawcy taka osoba nie chce nic zgłaszać. Tutaj 

decyduje policjant na podstawie tego co usłyszy od pokrzywdzonej osoby bądź tej, wobec której jest 

podejrzenie stosowania przemocy; od świadków, sąsiadów.  

Ogólnie miasto i Gmina Gniezno – 141 niebieskich kart założonych w ubiegłym roku, z czego miasto 

Gniezno 129, a Gmina Gniezno 12, co stanowi 8,5%.  

Przechodząc dalej do krajowej mapy zagrożeń bezpieczeństwa. Ja mówię o tym co roku, ale to też 

dlatego, żeby promować tą ideę, bo jest dość ważna. Dużo ciekawych informacji dowiadujemy się 

właśnie w sposób anonimowy, przesyłając do nas takie zgłoszenie zagrożenia. Nikt nie musi się pod 

tym podpisywać.  

Akty wandalizmu – 22 w powiecie, 4 w Gminie Gniezno. Osoby bezdomne wymagające pomocy –  

11 takich zgłoszeń, a na terenie Gminy Gniezno nie otrzymaliśmy takiego zgłoszenia. 

Dzikie wysypiska śmieci – ja wiem, że ten temat był poruszany w ubiegłym roku przez Panią radną. Było 

ich 10 w powiecie i 1 na terenie Gminy Gniezno. Kłusownictwo – 3 w powiecie, 1 Gniezno. 
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Grupowanie małoletnich – 21, a na terenie Gminy Gniezno nie mamy odnotowanej takiej karty 

zagrożenia. Nielegalna wycinka drzew – 4, w Gminie Gniezno 1 takie zdarzenie. Nielegalne rajdy 

samochodowe – 27, a w gminie mamy 4. Wiem, że tam była Lubochnia i Jankowo Dolne. 

Wałęsające się bezpańskie psy – 11, a na terenie Gminy Gniezno 2. Nieprawidłowe parkowanie – 104 

na terenie powiatu, 3 Gmina Gniezno. Niewłaściwa infrastruktura drogowa – 53, na terenie Gminy 

Gniezno 8. Przekraczanie dozwolonej prędkości – tu, drodzy Państwo, było najwięcej taki zgłoszeń, 

jeżeli chodzi o ruch drogowy – 437 w powiecie, z czego na terenie Gminy Gniezno 192 tego typu 

zdarzenia. Dla przykładu potwierdzono w 7 przypadkach, wyeliminowano 33 przypadki i 

niepotwierdzone 147, ale to też jest taka liczba, która nie do końca to oddaje. Wysyłamy patrol ruchu 

drogowego, mają uprawnienia do obsługi miernika prędkości i tak się trafia, że nie raz nic nie ujawnią, 

dlatego też ta liczba jest taka troszeczkę może zakłamana. 

Spożywanie alkoholu w miejscach niedozwolonych – 94 w powiecie, 8 na terenie Gminy Gniezno.  

Zdarzenia drogowe z udziałem zwierząt leśnych – 3 powiecie, 2 w Gminie Gniezno. Znęcanie się nad 

zwierzętami – 7 w powiecie, 2 w Gminie Gniezno. Zła organizacja ruchu – 34 w powiecie, 3 Gmina 

Gniezno. Razem w ubiegłym roku 890 KMZB kart weryfikacji zagrożenia było zgłoszonych w powiecie, 

z czego 231 dotyczyło samej Gminy Gniezno. To tyle, jeżeli chodzi o przestępstwa, o sprawy 

prewencyjne. Duży nacisk kładziemy wciąż na sprawy związane z przemocą domową. Ta skala jednak 

cały czas jest i w mojej ocenie rośnie, dlatego też tutaj nasza uwaga musi być zdecydowanie większa. 

Przechodząc do zagadnień ruchu drogowego, tutaj możemy się troszeczkę pochwalić, ponieważ liczba 

wypadków drogowych ze skutkiem śmiertelnym w powiecie zmalała. W 2019 r. mieliśmy 13 wypadków 

drogowych ze skutkiem śmiertelnym, w 2022 r. 9, w 2021 r. 4, a za ubiegły rok 5.  

Jeżeli chodzi o Gminę Gniezno to wypadków w 2020 r. w obszarze miejskim było 25, a w obszarze 

wiejskim 13. W 2021 r. o 1 wypadek mniej – 24, a jeżeli chodzi o obszar wiejskich to już o 5 mniej, 

ponieważ odnotowaliśmy 8 takich zdarzeń, gdzie obrażenia odniosły osoby. W 2022 r. 23 w obszarze 

miejskim i 7 wypadków drogowych w obszarze wiejskim.  

Osoby zabite, które straciły życie na drogach w Gminie Gniezno: w 2020 r. obszar miejski – 0;  

w 2021 r. - 1 osoba; w 2022 r. obszar miejski – 1 osoba. 

Z kolei obszar wiejski w 2020 r. 1 osoba, w 2021 r. 1 osoba i w 2022 r. żadna osoba nie straciła życia na 

drodze. 

Ranne osoby (obszar miejski): w 2020 r. 26, rok później w 2021 r. 24, za ubiegły rok 26 osób rannych 

na terenie Gminy Gniezno. 

Obszar wiejski: w 2020 r. 14 zdarzeń, w których 14 osób odniosło obrażenia, w 2021 r. 9, w 2022 r. 11. 

W przypadku kolizji, tych zdarzeń oczywiście jest więcej, bo to są zdarzenia drogowe mniejszej wagi. 

W 2020 r. 480 kolizje w obszarze miejskim, w 2021 r. 530, a więc więcej i znowu spadek w 2022 r. – 

426 zdarzeń. Obszar wiejski w 2020 r. 221, 234 kolizje w 2021 r. i 148 kolizji w 2022 r. 

Ogólna liczba wypadków, kolizji oraz osób zabitych i rannych w wypadkach z podziałem na powiat -   

gnieźnieński, Gmina Gniezno - będę mówił tylko za ubiegły rok. Wypadki na terenie gminy – 30,  

w powiecie 49. Wiem, że te liczby są dość duże. Stanowiło to 61,2%, jeżeli chodzi o cały powiat,  

ale tutaj to rozbudowanie gminy i drogi, które praktycznie są każdego rodzaju powodują, że tych 

zdarzeń jest dość dużo. W powiecie, tak jak mówiłem wcześniej, 5 osób straciło życie w ubiegłym roku, 

a na terenie Gminy Gniezno 1 osoba. W przypadku osób rannych było to 60 w powiecie,  

37 gmina. W przypadku kolizji – 988 w powiecie i 574 gmina.  

Oceniając stan bezpieczeństwa, ja już nie będę tutaj Państwa radnych zanudzał na jakich drogach – czy 

na krajowych, wojewódzkich, powiatowych gminnych – ile doszło na przestrzeni tych lat.  

Powiem  może na tym się skupiamy. Przede wszystkim organizujemy akcje różnego rodzaju –  

„Akcja Prędkość”, „Akcja Trzeźwość”. Praktycznie nie ma miesiąca, żebyśmy tych akcji nie 

przeprowadzali - na pewno część z Państwa to zauważyła. Niestety cały czas zdarzają się nam przypadki, 

gdzie na takiej jednej akcji – ona trwa około trzech godzin w godzinach rannych – żebyśmy  nie 
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zatrzymywali czterech bądź pięciu nietrzeźwych uczestników dróg – albo w stanie nietrzeźwości, bądź 

w tym mniejszym wymiarze, w stanie po użyciu alkoholu. To jest równoznaczne oczywiście z 

zatrzymaniem uprawnień. 

Jeżeli chodzi o działania „Prędkość” to mieliśmy 8 działań. Działania „Niechroniony uczestnik ruchu 

drogowego”, a więc piesi, rowerzyści, motorowerzyści – takich działań przeprowadziliśmy 24. 

Działania „Bus-truck” – 8 działań. Alkohol i narkotyki, w tym „Trzeźwe poranki” – 16 działań. 

Działania „Pasy” i również stosowanie fotelików do przewozu dzieci, czy wszystko działa poprawnie – 

3 takie działania. Akcja „Jednoślad” też 3 działania. 

Dodatkowo funkcjonariusze wydziału ruchu drogowego – mamy ich 29 w powiecie – brali też aktywny 

udział w zabezpieczaniu polskiej granicy, gdzie też wysyłaliśmy funkcjonariuszy.  

Tam przebywali łącznie 171 dni, czyli wykonali ponad 150 służb. Oczywiście biorą też udział w różnego 

rodzaju zabezpieczeniach na terenie miasta bądź Gminy Gniezno.  

To pokrótce by było tyle. Jeżeli macie Państwo jakieś pytania to jeżeli będę potrafił to postaram się 

udzielić odpowiedzi. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, Panie Komendancie, za informację. Już mam pierwsze 

zgłoszenie – udzielam głosu radnej Marii Brykczyńskiej, proszę bardzo. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dziękuję. Mam pytanie, może mi to umknęło – czy z rowerzystami były 

jakieś kolizje samochodowe? 

 

- Robert Recki: Ja tego tutaj nie omawiałem, jeżeli chodzi o rowerzystów. W powiecie na pewno były 

takie, to wiem, ale czy na terenie Gminy Gniezno to trudno mi odpowiedzieć. Jeżeli Pani radnej zależy 

to udzielimy odpowiedzi pisemnej na ręce Pana Przewodniczącego. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dziękuję bardzo. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Ja chciałem dopytać o plan patroli drogowych. Wspominał Pan o 

ilości funkcjonariuszy, że jest patrolowana nasza gmina. Jak to jest ustalane? Te patrole są jakoś 

planowane na rok? Jak to się dzieje? Mieszkańcy często pytają, że są miejsca, gdzie Policja drogowa nie 

zagląda. Tam są takie miejsca, że droga asfaltowa i można szybko jechać. Bodajże w Lulkowie było 

zebranie i mówili, że on tam mieszka od 10 lat i Policji drogowej nie widział. Może jest szansa, żeby 

zobaczyć. Jak to się dzieje, Panie Komendancie? 

 

- Robert Recki: Rozbudowane pytanie. Służba planowana jest co miesiąc – do pięciu dni przed 

miesiącem poprzedzającym. Patrole kierowane są na podstawie analizy zdarzeń za ubiegły rok i 

kierujemy się też latami wcześniejszymi bądź też zdarzenia, które wynikają z takiej bieżącej, 

comiesięcznej analizy. To jest podstawa kierowania patroli ruchu drogowego w wyznaczone miejsca. 

Mamy też koordynacje krajowe, wojewódzkie, więc narzucone z góry, gdzie w danym okresie musi być 

patrol ruchu drogowego czy samochodem nieoznakowanym, czy oznakowanym. Też oczywiście 

kierujemy patrole ruchu drogowego na podstawie tego, co zgłoszą mieszkańcy, a więc Krajowej Mapy 

Zagrożeń Bezpieczeństwa. Nie chcę mi się do końca wierzyć, żeby na trasie krajowej nr 15, bo Lulkowo 

leży przy trasie… 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Akurat była mowa o tym fragmencie drogi powiatowej, od 

Jankowa nad wiaduktem i tam prosto. Chodzi o tą drogę na Jastrzębowo. To jest powiatówka, tak?  

Ja tylko podałem przykład, nie oceniam. 
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- Robert Recki: Ja nie znam wszystkich dróg. Na pewno patrole są rozkładane w zależności od zagrożeń 

i od zgłoszeń, a przynajmniej żebyśmy sprawdzili to co omawiałem przy Krajowej Mapie Zagrożeń 

Bezpieczeństwa, ale jeżeli jest taka potrzeba i są zagrożenia na tej drodze powiatowej już od krajówki 

w m. Lulkowo to jak najbardziej tam skierujemy. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Komendancie. Pani radna Agnieszka Rzempała-

Chmielewska, proszę bardzo. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Chciałam zapytać czy oprócz danych liczbowych 

prowadzicie Państwo w komendzie analizę trendów, tzn. analizujecie rok do roku czy nawet jeszcze 

dalej w jakim kierunku postępują pewne wykroczenia, przestępstwa – czy są spadki, czy są wzrosty, a 

jeżeli jest tak to w którym momencie, w jaką stronę uważa Pan, że jest pozytywna zmiana, a co np. 

wzrosło, czego kiedyś nie było? 

 

- Robert Recki: Dziękuję za pytanie, dość ciekawe. Na pewno jest to analizowane chociażby na 

podstawie tych danych. Każdy rok opiera się na danych i tak jest zamykany. Jeżeli chodzi o trendy to 

na pewno mamy więcej zdarzeń, a przynajmniej jest ujawniane. One może były wcześniej, ale gdzieś 

one umierały, pozostawały za czterema ścianami. Jeżeli chodzi o przemoc domową to jest tego na 

pewno więcej. Kolejną kwestią jest to, że coraz mniej jest zdarzeń, że ktoś się do czegoś włamie, tak 

jak było to kilka bądź kilkanaście lat temu. Teraz przestępcy działają, jak ja to mówię, w białych 

rękawiczkach – w sieci. Są oszustwa metodą na BLIK, metodą na policjanta, więc umiejętnością 

przekonywania tych przestępców. Nie możemy mówić, że to jest tylko i wyłącznie kategoria osób 

starczych, bo statystyki pokazują co innego – jest dużo osób, które są bardzo młode albo w średnim 

wieku, też często i niejednokrotnie z wykształceniem wyższym i też tutaj dają się zmanewrować, tracąc 

niejednokrotnie duże pieniądze. To jest taki trend niepokojący, który rośnie od kilku lat.  

Też pozostaje w naszej uwadze kwestia pracy z małoletnimi. Może przestępczość wśród nich nie rośnie 

jakoś drastycznie, ale niestety wymagają naszej uwagi. Coraz więcej jest zgłoszeń ze szkół, coraz więcej 

tych czynności musimy podejmować, jeżeli chodzi o przeprowadzanie chociażby rozmów 

profilaktycznych czy kierowania do Sądu Rejonowego w Gnieźnie, III Wydział Rodzinny, informacji co 

ten nieletni zrobił i żeby sąd podjął wobec tego nieletniego i rodziny dalsze kroki. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: A mówił Pan jeszcze o tym, że macie 11 minut na to, aby 

podejmować akcję pilną, nagłą. Musicie się w tych 11 minutach zmieścić i było tego ponad 10 tys. w 

skali roku. 

 

- Robert Recki: Tak, interwencji było ponad 10 tys., ale Pani radna, to są wszystkie interwencje,  

a interwencje pilne są wtedy, gdy jest zagrożenie życia bądź zdrowia człowieka; gdzie jest zagrożone 

mienie znacznych rozmiarów bądź gdzie jest zagrożone bezpieczeństwo - zakłócenie bezpieczeństwa  

i porządku publicznego w takim szerszym wymiarze. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Czyli tego mamy mniej zdecydowanie? 

 

- Robert Recki: Zdecydowanie mniej. Procentowo to jest około 12%. Teraz analizujemy i w tym I 

kwartale wyszło około 12,5% interwencji pilnych z wszystkich interwencji w skali powiatu. 

Kierujemy się taką logiką, sprawdzamy czy wyrabiamy się czy nie. Ten czas jest faktycznie dość napięty, 

bo mamy blisko 11 minut. Jeżeli jest coś nie tak to wtedy wiadomo, że musimy zmienić podejście, może 

więcej poprzesuwać ludzi na ulice tak, żeby zaradzić temu, żeby ten dojazd był szybszy.  
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- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: A jeszcze chciałam zapytać – są czasami takie sytuacje, że 

coś się dzieje, jakieś wydarzenie np. na terenie miasta, gminy czy powiatu i Policja jest proszona o 

zabezpieczenie. Czy to jest tak, że to jest za każdym razem Wasz obowiązek, żeby to zrobić? Czy to jest 

raczej dobra wola? Czy rozpatrujecie każde indywidualnie? 

 

- Robert Recki: Wszystkie wnioski rozpatrujemy w jednakowy sposób, aczkolwiek kierujemy się też 

zagrożeniem, jakie może być. Są imprezy masowe sportowe, gdzie organizator od razu występuje do 

prezydenta miasta o udzielenie zgody na przeprowadzenie takich imprez i one muszą, że tak powiem, 

mieć taką zgodę prezydenta. Z kolei pan prezydent występuje do służb porządkowych - do Policji,  

do Straży Pożarnej o opinię. Przeprowadzamy lustrację takiego obiektu czy terenu, zapoznajemy się  

z dokumentacją, sprawdzamy monitoringi czy wszystko odpowiada przepisom ustawy.  

Na tej podstawie wydajemy swoją opinię, a zgody udziela włodarz terenu, czyli w tym przypadku, jeżeli 

chodzi o żużel w Gnieźnie – Prezydent Miasta Gniezna. Staramy się pomagać wszystkim. Uczestniczymy 

nawet w zabezpieczeniu pikników, festynów, koncertów, Dni Witkowa, Dni Gniezna. 

Z reguły wszystko odbywa się oczywiście w formie pisemnej. Musimy się zawsze do czegoś takiego 

przygotować, bo zagrożenie mniejsze bądź większe istnieje zawsze. 

  

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Pani radna Maria Brykczyńska, w kolejce Pani Iwona 

Modrzejewska. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Jeszcze mam jedno pytanie, bo wspomniał Pan o harmonogramie działań. 

Zbliża się okres wiosenno-letni – mam na myśli Lubochnię i nie tylko. Czy wzięliście pod uwagę, że 

będzie więcej takich interwencji, więcej zgłoszeń? Chodzi mi przede wszystkim o biwakowiczów, którzy 

nie zawsze zachowują się tak jak powinni – czy to pod wpływem alkoholu, czy środków odurzających. 

 

- Robert Recki: Pani radna, korzystamy z takiego dobrodziejstwa, że policjanci na stanowiskach 

wykonawczych mają już od jakiegoś czasu płacone za nadgodziny. Jeżeli mówimy o bezpieczeństwie to 

tych służb musi być więcej i te służby są. Niestety i stety skupiamy się w głównej mierze na ośrodku 

wypoczynkowym w Skorzęcinie z tego względu, że tam w weekendy mamy od 25 do 30 tys. osób. W 

dużej szczególności jadą tam osoby bardzo młode, jadą na weekend, jadą się wyszaleć i tam korzystamy 

również z pomocy oddziału prewencji Policji z Poznania. Na piątek, na sobotę, na niedzielę przyjeżdża 

pięciu przewodników psów służbowych plus oczywiście patrol z Gniezna  

i z komisariatu Policji w Witkowie. Proszę mi wierzyć, że naprawdę tam mamy co robić.  

Ja nie ukrywam i wierzę w to, że Policja jest potrzebna też na tych mniejszych akwenach, o których 

Pani tutaj wspomina. Staramy się, żeby w miarę potrzeby Policjanci się tam pojawili.  

Ja pamiętam, że swego czasu były jeszcze patrole płatne, ale to już było kilka ładnych lat temu.  

Wtedy policjanci, oczywiście w czasie wolnym od służby, jeszcze pasowało to wszystko z przejściami, 

bo policjant musi teraz odpocząć odpowiednią  ilość godzin między służbami, ale te patrole się 

odbywały. Na pewno będziemy kierować tam dzielnicowych i jeżeli się uda, a sądzę, że tak to również 

w godzinach popołudniowych bądź wieczorno-nocnych też patrolówkę, ale to nie będzie na pewno 

takie nasilenie jak to ma miejsce w Witkowie. W Witkowie generalnie jest tyle samo służby co np. 

w Gnieźnie. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: W Skorzęcinie chyba jest nawet ochrona i jest posterunek Policji, a 

przynajmniej był kilka lat temu jeszcze. 

 

- Robert Recki: Kiedyś był posterunek sezonowy. 
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- Radna Maria Brykczyńska: Właśnie, a teraz nie ma? 

 

- Robert Recki: Nie mamy na niego zgody. Jest inna forma zabezpieczenia, czyli tylko piątki, soboty, 

niedziele. W te dni dostajemy wsparcie, a tak to musimy sobie radzić sami w tym zakresie. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Nie ukrywam, że najważniejsze to są właśnie te weekendy, jeżeli chodzi o 

tereny chociażby wokół jeziora wierzbiczańskiego oraz godziny wieczorne i nocne, bo przed południem 

to się nic nie dzieje. 

 

- Robert Recki: Ja pamiętam też jakie były postulaty w zeszłym roku i też ten ruch drogowy 

kierowaliśmy. Sądzę, że to było zauważalne, ale na pewno też jestem świadomy, że nie cały czas. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dobrze, dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pani radna Iwona Modrzejewska, proszę bardzo. 

 

- Radna Iwona Modrzejewska: Ja chciałabym zapytać o taką kwestię, bo mówił Pan, że teraz nasi 

małoletni mieszkańcy coraz więcej są widoczni w kontaktach z Policją. Wiem, że ostatnio pojawiły się 

dziwne challenge w sieci. Czy u nas zdarzył się już np. taki przypadek? Słyszałam o czymś takim jak 

„schowaj się na 48 godzin”, pod kątem szukania. Czy zdarzyły się już takie przypadki?  

Słyszałam, że dużo w szkołach tego typu… Może w większych miastach typu Poznań, ale wiem,  

że pojawiły się właśnie takie dziwne wyzwania dla dzieciaczków na zasadzie „schowaj się na 48 godzin 

i cię szukają”. 

 

- Robert Recki: Też o tym słyszałem, ale w Gnieźnie nie było takiej wiadomości, więc nie sądzę, żeby 

były. Były wcześniejsze też – „Wieloryb” czy jakieś inne. To jeszcze gdzieś tam dzieje swoim życiem, ale 

tego nie kojarzę. 

 

- Radna Iwona Modrzejewska: Było dużo przypadków związanych z taką… 

 

- Robert Recki: Nie, nie. Kiedyś śladowe przypadki, a teraz nie słyszałem, żeby były te nowe wymyślone 

„zabawy”. 

 

- Radna Iwona Modrzejewska: To dobrze. Dobrze słyszeć, że jednak dzieciaki nie biorą tego pod uwagę. 

 

- Robert Recki: Dużo profilaktyki prowadzimy też w tym zakresie – odnośnie przemocy rówieśniczej, 

zagrożeń w sieci, m.in. właśnie jakichś dziwnych gier, które działają destruktywnie na dziecko. 

 

- Radna Iwona Modrzejewska: Dziękuję ślicznie. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Ja mam jeszcze takie pytanie, Panie Komendancie – 

gdyby Główna Komenda Policji czy Minister Spraw Wewnętrznych miał dużo środków, czy widzi Pan 

Komendant konieczność zbudowania posterunku gdzieś na obrzeżach naszej gminy? Gdybyśmy mieli 

dużo środków to jest taka konieczność? Gdyby był nieograniczony dostęp do policjantów to gdzieś na 

obrzeżach naszej gminy mógłby powstać jakiś komisariat, gdzieś na styku z jakąś inną gminą? 

 

- Robert Recki: Mamy 4 komisariaty – Gniezno, Kłecko, Trzemeszno i Witkowo. Od strony Trzemeszna 

uważam, że jesteśmy dość dobrze zabezpieczeni, bo Trzemeszno to jest jedna gmina.  
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Powstał posterunek Policji w m. Fałkowo kilka lat temu i faktycznie się dobrze sprawdza, ale tam już 

mamy dwie gminy. Jest tendencja przywracania posterunków Policji bądź tworzenia nowych. Wiadomo 

jest, że w latach 2000 mieliśmy więcej, bo z tego co pamiętam to i Mieleszyn, i Łubowo, więc tego było 

więcej, ale co jakiś czas analizujemy te dane i co roku odpisujemy do Poznania. 

Komendant Powiatowy Policji w Gnieźnie przynajmniej na razie nie widzi takiej potrzeby. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Tu jeszcze mam zgłoszenie – Pan radny Bolesław Dziel. 

 

- Radny Bolesław Dziel: Ja mam pytanie. Jeśli urządzamy piknik, festyn wiejski – czy jest obowiązkiem 

zgłosić to na Policji? Czy musi być zgłoszenie? 

 

- Robert Recki: Ja uważam, ale to jest moje zdanie i nie znam do końca przepisu czy wszystko trzeba 

zgłaszać, ale ktoś jest w końcu organizatorem takiego festynu, zazwyczaj sołectwo czy organy 

samorządowe. Tu już bierze się w jakimś sensie odpowiedzialność, bo jest jakiś zespół muzyczny dość 

często, jest sprzedawany czy podawany alkohol, więc uważam, że powinno to być zgłoszone, chociażby 

żeby Policja przejechała się obok, pokazała i odjechała i tyle, żeby też ludzie wiedzieli, że bawimy się, 

wszystko fajnie, ale gdzieś tam z tyłu głowy ci co mieli zamiary wsiąść po alkoholu, jechać, nie daj Boże 

spowodować jakiś wypadek tragiczny w skutkach to może się odmyślą. 

 

- Radny Bolesław Dziel: Jako tako nie ma takiego obowiązku? Ja zgłoszę do dzielnicowych. 

 

- Robert Recki: Panie radny, ja też to sprawdzę i udzielę odpowiedzi pisemnej na ręce Pana 

Przewodniczącego, tak jak w przypadku radnej Brykczyńskiej. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Można na jednym piśmie. Przekażę Państwu radnym.  

Dziękuję Państwu. Jeżeli nie ma więcej pytań do Pana Komendanta to podziękuję za informację 

i za takie wyczerpujące odpowiedzi na pytania radnych. Dziękuję, Panie Komendancie, za przybycie. 

 

- Robert Recki: Dziękuję w takim razie za zaproszenie i do widzenia. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Zapraszamy już za rok. Za rok będzie zmiana Rady, ale dziękuję 

bardzo. Szanowni Państwo, w imieniu Komendanta Powiatowego Policji – insp. Kozaneckiego wystąpił 

Zastępca – mł. insp. Robert Recki. Dziękuję jeszcze raz.  

Zamykamy punkt 3. Drodzy Państwo, przechodzimy do punktu 4 i 5 jednocześnie. 

 

4. Informacja Komendanta Gminnego OSP o działaniach gminnych jednostek w 2022 r.  

5. Realizacja zadań gminy w zakresie ochrony przeciwpożarowej w 2022 r. z uwzględnieniem 
potrzeb w latach następnych 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Ten punkt miał być przedstawiony przez Komendanta Gminnego 

Jednostek OSP – Michała Szarzyńskiego, ale pan Szarzyński jest na zwolnieniu lekarskim i nie może się 

pojawić dzisiaj. W związku z tym, żeby te 2 punkty zrealizować to w sposób szczątkowy, jeżeli Państwo 

radni pozwolą, w imieniu Komendanta przedstawi Pani radna Maria Brykczyńska, jako Przewodnicząca 

Komisji Rolnictwa i Gospodarki. 

Informacja była właściwie wczoraj, że on się nie pojawi i trudno było jakieś ruchy przedsięwziąć. 

Udzielam głosu Pani radnej Marii Brykczyńskiej, proszę bardzo. Komisja, której przewodniczy Pani 

radna, dość szczegółowo zajęła się tematem OSP. Było to omawiane, ale zależało mi na tym, żeby 

mieszkańcy, którzy nas obserwują, mogli coś więcej w tym temacie usłyszeć, ale choroba nie wybiera. 
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- Radna Maria Brykczyńska: Dziękuję bardzo. Wczoraj wieczorem Pan Komendant do mnie przedzwonił 

z taką prośbą. Myślał, że pojawi się dzisiaj, ale wypadek losowy. Widocznie nie mógł znaleźć zastępcy i 

w związku z tym poprosił mnie o krótkie przedstawienie.  

Jak wiemy, na terenie Gminy Gniezno działają 4 OSP – w Mnichowie, Modliszewie, Strzyżewie 

Smykowym i Modliszewie. Ja pozwolę sobie przeczytać krótko takie zestawienie, które mi przesłał.  

Tu chodzi o ilość wyjazdów, ilość członków, dochody, wydatki i potrzeby. 

Jeżeli chodzi o ilość wyjazdów to najwięcej było w Strzyżewie Smykowym, bo aż 86, z tego 18 było do 

pożarów, 57 do miejscowych zagrożeń i aż 11 fałszywe alarmy. 

Na drugim miejscu znalazło się OSP Modliszewo – 77 wyjazdów, w tym do pożarów 20, miejscowe 

zagrożenia 49 i 8 fałszywych alarmów. 

Mnichowo – 18 wyjazdów, w tym 10 do pożarów i 8 do miejscowych zagrożeń. 

OSP Zdziechowa – 76 wyjazdów, w tym 20 do pożarów, 50 do miejscowych zagrożeń i aż 6 fałszywych 

alarmów.  

Najwięcej członków jest w OSP Modliszewo – 60, w tym zwyczajnych 50, 5 honorowych i 5 

wspierających. Oprócz tego jest Młodzieżowa Drużyna Pożarnicza – 16 członków. 

Jeżeli chodzi o Mnichowo to jest 47 członków, w tym zwyczajnych 37, honorowych 5 i wspierających 5. 

To jest jedyne OSP gdzie nie ma tej Młodzieżowej Drużyny Pożarniczej. 

Następnie OSP Strzyżewo Smykowe – 46 członków, w tym 45 zwyczajnych i 1 honorowy oraz aż 44 

osób liczy Młodzieżowa Drużyna Pożarnicza. 

OSP Zdziechowa – 34 członków, w tym zwyczajnych 31 i honorowych 3. Młodzieżowa Drużyna liczy 11 

członków. 

Dochody: 

OSP Mnichowo: składki członkowskie - 750 zł, darowizny i z 1% - ok. 5000 zł, dotacje – 50000 zł, inne 

dochody – ok. 2500 zł. W sumie ok. 60000 zł. 

OSP Modliszewo: składki członkowskie - 2000 zł, darowizny i z 1% - ok. 1000 zł, dotacje – ok. 12000 zł, 

inne dochody – 15000 zł. W sumie ok. 30000 zł. 

OSP Strzyżewo Smykowe: składki członkowskie – 3200 zł, darowizny i z 1% - 31000 zł, dotacje – ok. 

23000 zł, inne dochody – 10000 zł. W sumie ok. 65000 zł. 

OSP Zdziechowa: składki członkowskie – 1500 zł, darowizny i z 1% - 1000 zł, dotacje – ok. 34000 zł, inne 

dochody – 2500 zł. W sumie ok. 36000 zł. 

Jeżeli chodzi o wydatki: 

OSP Mnichowo zakupiło sprzęt oraz umundurowanie na sumę ok. 40000 zł. Na inwestycje, remonty 

wydali 12000 zł. W sumie ok. 52000 zł. 

OSP Modliszewo zakupiło sprzęt oraz umundurowanie na sumę ok. 30000 zł.  

OSP Strzyżewo Smykowe zakupiło sprzęt oraz umundurowanie na sumę ok. 65000 zł. Koszty 

administracyjne wyniosły 300 zł. W sumie ok. 66000 zł. 

OSP Zdziechowa zakupiło sprzęt oraz umundurowanie na sumę ok. 36000 zł.  

Potrzeby: 

W roku 2022 OSP Mnichowo wnioskowało o zakup samochodu ratowniczo-gaśniczego średniego  

i ciężkiego, radiostacji nasobnych, środków ochrony indywidualnie i umundurowania młodzieżowych 

drużyn. 

OSP Modliszewo wnioskowało o zakup samochodu ratowniczo-gaśniczego lekkiego. 

OSP Strzyżewo Smykowe wnioskowało o zakup samochodu ciężkiego ratowniczo-gaśniczego, 

motopompy, środków ochrony indywidualnej i umundurowania wyjściowego. 

OSP Zdziechowa zmodernizowało strażnicę, zakupiono motopompy, środki ochrony indywidualnej, 

ubrania koszarowe i umundurowanie młodzieżowych drużyn pożarniczych. 

To tak w skrócie. Nie wiem czy wystarczająco przedstawiłam. 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Tak. Myślę, że to co było omawiane to wszystko jest 

przedstawione. Jeżeli Państwo radni mają więcej pytań to możemy zaprosić na Komisję.  

Proszę bardzo, Pani radna Iwona Modrzejewska. 

 

- Radna Iwona Modrzejewska: Czy mogłabym tylko o jedną rzecz zapytać, bo nie wiem czy dobrze 

zrozumiałam? W zestawieniu ilu jest członków w Mnichowie i jakie są składki, a ilu jest członków  

w Strzyżewie i w Modliszewie i jakie są składki? 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Wyślemy tą informację wszystkim radnym. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Ja mogę tylko powiedzieć, że w Mnichowie jest 47 członków wraz ze 

wspierającymi i honorowymi, więc nie wiem czy to można liczyć, bo przypuszczam, że składek nie płacą, 

w związku z tym zwyczajnych jest 37, a składki wyniosły 750 zł. Trzeba sobie podzielić w jakiej kwocie 

jest składka. W Modliszewie jest 50 zwyczajnych i składki wyniosły 2000 zł. Jest jeszcze Młodzieżowa 

Drużyna Pożarnicza – 16 osób. Nie wiem czy oni opłacają składki czy nie, ale jeżeli by były to 66 osób i 

2000 zł. W Smykowym mamy 45 zwyczajnych i 44 w Młodzieżowej Drużynie i składki wyniosły 3200 zł, 

czyli najwięcej. W Zdziechowie 31 zwyczajnych i składki wyniosły 1500 zł. 

 

- Radna Iwona Modrzejewska: Dziękuję ślicznie. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Ja jeszcze mogę dodać, że… Myślę, że nie tylko ja uważam, że wyposażenie 

OSP na terenie Gminy Gniezno jest wystarczające, bardzo dobre. Tym bardziej, że na jednego 

mieszkańca jak liczyliśmy w zeszłym roku, wyniosło 80 zł. To jest chyba najwyższa kwota  

w Wielkopolsce, a na pewno najwyższa kwota w naszym powiecie i w okolicach naszego powiatu. 

Na jednego mieszkańca wyszło 80 zł, także uważam, że jest to bardzo wysoka suma. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Pięknie, niczym honorowy członek 

OSP. Proszę Biuro Rady o przekazanie tej informacji wszystkim radnym. 

Mam jeszcze zgłoszenie – Przewodnicząca Butrymowicz. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Ja mam jeszcze pytanie do Pani Wójt a propos OSP. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Będziemy zaraz punkt 4 i 5 zamykać i przejdziemy do 

sprawozdania Wójta Gminy Gniezno z pracy międzysesyjnej. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Już można? 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pani Wójt, rozmawiamy o naszych OSP i o planach zakupowych. 

Tutaj jest pytanie do Pani Wójt. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Tak, chciałam się dowiedzieć jaki urząd ma plan, jeżeli chodzi o zakup 

aut, bo tutaj jednostki wnioskują o 3 auta. Z tego co się dowiedzieliśmy, Smykowe chciałoby auto 

ciężkie nowe, gdzie wkład wiadomo, że wynosi ok. 900.000,00 zł. Modliszewo i Mnichowo wspominało, 

że mogą to być auta używane. Chciałam się dowiedzieć jaki Pani Wójt zapatruje się na dzień dzisiejszy 

na tą sytuację. 
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- Wójt Maria Suplicka: Pani radna, jak Pani wie, nowy plan budżetowy będziemy tworzyć we wrześniu, 

natomiast tegoroczne zadania budżetowe są do realizacji. Nie ma tam zakupu wozów strażackich, 

zresztą powinna Pani to wiedzieć, także nie ma w tej chwili planu konkretnego,  

która jednostka może mieć zakupiony wóz w jakiej kolejności.  

 

- Radna Kamila Butrymowicz: No tak, ale były prowadzone z Komendą Powiatową rozmowy.  

Czy z tych informacji, z tych rozmów coś wiadomo? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Nie, nic się od tamtego czasu jak rozmawialiśmy na Komisji nie zmieniło. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: A na przyszły rok planuje Pani do budżetu wpisać zakup auta, wozu 

strażackiego? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Będę o tym wiedziała we wrześniu. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Dobrze, dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Drodzy Państwo, sesja jest przez mieszkańców obserwowana. 

Mam informację właśnie o młodzieży strażackiej, że w Smykowym młodzież strażacka nie płaci składek, 

czyli widać, że warto te tematy poruszać, że mieszkańcy obserwują i słuchają. 

Jeżeli nie ma pytań to zamykam punkt 4 i zamykam punkt 5, który de facto był jak gdyby za jednym 

razem zrealizowany. Ten temat omówiła Pani radna Brykczyńska w zastępstwie takim  roboczym za 

Komendanta Szarzyńskiego. 

 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie międzysesyjnym, w tym z realizacji 
uchwał 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Otwieram punkt 6 – Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy 

w okresie międzysesyjnym,  

w tym z realizacji uchwał. Proszę bardzo, Pani Wójt. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, przedstawiam sprawozdanie Wójta 

z działalności w okresie międzysesyjnym.  

W zakresie zamówień publicznych mamy ogłoszone postępowania na budowę kanalizacji na os. 

Południowym w m. Jankowo Dolne. Termin składania ofert przypada na 4 maja. Jest to trzecie 

postępowanie przetargowe. Pierwsze zakończyło się odmową podpisania umowy przez oferenta, 

którego oferta wygrała postępowanie. Drugie postępowanie zostało unieważnione ze względu na 

zmianę warunków przyłączenia do sieci kanalizacyjnej przez PWiK, stąd też ogłoszenie zamówienia po 

raz trzeci. 

Drugie postępowanie ogłoszone postępowanie to przebudowa infrastruktury sportowej – bieżna 

okólna, skocznia oraz rzutnia przy Szkole Podstawowej w Szczytnikach Duchownych. Termin składania 

ofert też przypada na 4 maja.  

Umowy podpisane to są umowy podpisane na budowę chodnika w m. Osiniec w ciągu drogi gminnej, 

Aleja Pierwsza i Jedenasta. Termin wykonania tej roboty jest zaplanowany na koniec września.  

Mamy podpisane kolejne umowy na trzy sieci wodociągowe: w m. Lulkowo, Dalki, Osiniec.  

Terminy zakończenia tych robót przypadają na połowę sierpnia i połowę września.  

Postępowania w trakcie oceny to wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej dla budowy 

sieci kanalizacyjnej w m. Jankówko, os. Wierzbowe. Tutaj jesteśmy po otwarciu ofert w dniu 
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wczorajszym. Najkorzystniejsza oferta jest na kwotę prawie dwa razy większą niż mieliśmy założoną w 

budżecie. W związku z tym będziemy unieważniać postępowanie i powtórzymy przetarg. 

Inwestycje drogowe: 

Trwają prace związane z bieżącym utrzymaniem, z remontem dróg. Obecnie na terenie gminy pracują 

zespoły wzmocnione sprzętowo i roboty znacznie szybciej się posuwają. 

Rozpoczęto prace związane z budową chodnika wzdłuż drogi gminnej – Wola Skorzęcka. 

Trwają także prace związane z budową chodnika w m. Wełnica. W przypadku tych robót ukończenie 

zadań nastąpi w końcu lipca – Wełnica i w końcu sierpnia będzie Wola Skorzęcka.  

Trwają prace związane z rozbudową publicznej drogi gminnej w m. Krzyszczewo. Inwestycja jest 

realizowana przez Gminę Gniezno przy udziale środków z Rządowego Funduszu Polski Ład w 95%. 

Łączna kwota inwestycji to blisko 14.000.000,00 zł. Inwestycja obejmuje rozbudowę jezdni do 

szerokości 6 m wraz ze zjazdami do posesji, budowę chodnika jednostronnego w centrum Krzyszczewa 

z kostki betonowej o szerokości 2 m na długości blisko 400 m, rozbiórkę i budowę nowego obiektu 

mostowego, budowę kanału technologicznego. Do tej pory wykonano prace ziemne na całej długości 

inwestycji, usunięto kolizję urządzeń podziemnych, przebudowano przejazd kolejowo-drogowy, 

rozebrano istniejący obiekt mostowy oraz wykonano fundament nowego mostu przy użyciu 

technologii palowania – 27-metrowe pale wbijane w grunt. Aktualnie trwają zaawansowane prace na 

nowym obiekcie mostowym, przy którym usypywane są przyczółki dojazdowe do mostu drogowego. 

Ukończenie inwestycji planowane jest do 10 października. Zakończono prace przy budowie sieci 

wodociągowej w m. Wełnica. 

W gospodarce nieruchomościami jesteśmy po ogłoszeniu przetargu na 59 działek położonych we wsi 

Jankowo Dolne. Działki mają przeznaczenie pod budownictwo mieszkaniowe jednorodzinne.  

Ten przetarg odbędzie się 26 maja o godz. 10:00 w siedzibie Urzędu Gminy Gniezno. 

W Referacie Podatków i Opłat Lokalnych mamy bieżącą pracę zgodnie z zakresem zadań.  

Bieżące kontrole odbywają się, ponadto pracownicy ruszyli w teren.  

W Referacie Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Spraw Lokalnych trwa nabór wniosków w ramach 

programu pod nazwą „Likwidacja wyrobów zawierających azbest na terenie powiatu gnieźnieńskiego”. 

Do tej pory łącznie przyjętych zostało około 30 wniosków od mieszkańców z terenu gminy. 

Trwają kontrole nieruchomości wyposażonych w zbiorniki bezodpływowe i przydomowe oczyszczalnie 

ścieków na terenie naszej gminy. Pracownicy z Referatu Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Spraw 

Lokalnych w trakcie kontroli sprawdzają głownie czy mieszkańcy posiadają dowody potwierdzające 

opłaty za wywóz nieczystości, tj. rachunki, faktury VAT, paragony lub inne dowody zapłaty. Do tej pory 

kontrole odbywały się w m. Dębówiec, Dalki i Goślinowo. Skontrolowano około 100 nieruchomości. 

Trwa wiosenna akcja sprzątania sołectw na terenie Gminy Gniezno.  

Zakończono sprzedaż i dystrybucję węgla na potrzeby gospodarstw domowych. Łącznie w okresie od 1 

listopada 2022 r. kwietnia 2023 r. sprzedano 1186 ton węgla za kwotę łączną 2.300.000,00 zł. 

Węgiel na terenie gminy dystrybuowany  był do mieszkańców za pośrednictwem czterech podmiotów. 

To były podmioty: ABIK Mieczysław Niewiadomski, BAFI Łukasz Andrzejewski, MKM Miłosz Kleban, 

AGRO TOM Tomasz Zieliński. Każda firma, która pośredniczyła w sprzedaży, średnio dokonała 

sprzedaży około 300 ton węgla. Bardzo dziękuję za perfekcyjne przygotowanie organizacji sprzedaży 

Pani Sekretarz Hannie Wrzaskowskiej, Panu Rafałowi Skweresowi i podległym pracownikom. 

Zakończona sprzedaż potwierdziła bezproblemową, płynną realizację. 

Naszym celem było wsparcie mieszkańców zarówno kupujących, jak i naszych przedsiębiorców, 

sprzedawców. Cel został w pełni osiągnięty. 

Prowadzone są bieżące działania związane z zagospodarowaniem odpadami komunalnymi.  

Odbiór odpadów przebiega bezproblemowo.  

5 i 6 kwietnia odbyły się konkursy na dyrektorów szkół podstawowych w Zdziechowie oraz w Jankowie 

Dolnym. W Jankowie Dolnym kandydatem na stanowisko dyrektora i jednocześnie dyrektorem został 
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Marcin Ostaszewski, który od 1 września 2018 r. pełni funkcję wicedyrektora tej placówki. W 2007 r. 

ukończył wydział historii na Uniwersytecie Adama Mickiewicza w Poznaniu o specjalności 

nauczycielskiej. Obecnie jest dyplomowanym nauczycielem historii, wiedzy o społeczeństwie oraz 

techniki z 15-letnim stażem pracy zawodowej. Pracując od początku swojej kariery zawodowej na 

wszystkich etapach edukacyjnych, najpierw w szkole prywatnej, a następnie w kolejnych latach w I LO, 

w gimnazjum i w Szkole Podstawowej w Jankowie Dolnym nabył też wiele umiejętności dydaktycznych, 

wychowawczych, opiekuńczych w pracy z uczniami i młodzieżą. 

W Zdziechowie dyrektorem została Marzenna Anna Kubiak – dyplomowana nauczycielka, katecheta, 

logopeda z kilkudziesięcioletnim stażem, dotychczas pracująca w ZSEO w Gnieźnie. 

Od 2001 r. jest także doradcą metodycznym. Od 2004 r. pełni funkcję eksperta wchodzącego w skład 

komisji kwalifikacyjnych lub egzaminacyjnych dla nauczycieli ubiegających się o awans zawodowy. 

W latach 2012-2013 była specjalistą ds. szkolnego rozwoju edukacji, a w 2013 r. uzyskała certyfikat 

Lider Edukacji Coachem. Brała udział w licznych międzynarodowych oraz krajowych konferencjach. 

Podejmowała również pracę w projektach edukacyjnych. 

Państwu Dyrektorom serdecznie gratuluję i życzę powodzenia w zarządzaniu oświatą od nowego roku 

szkolnego 2023/2024. 

Zarząd Województwa Wielkopolskiego ogłosił listę rankingową dot. zadań rekomendowanych do 

dofinansowania w ramach programu lekkoatletycznego. Zgodnie z listą, Gmina Gniezno uzyskała blisko 

pół miliona złotych dofinansowania. Są to środki, które zostaną przeznaczone na przebudowę 

istniejącej infrastruktury sportowej przy Szkole Podstawowej w Szczytnikach Duchownych.  

W ramach projektu powstanie bieżnia okrężna o dystansie 300 m, bieżnia prosta o dystansie 80 m, 

skocznia do skoku w dal, rzutnie do pchnięcia kulą. Bardzo dziękuję za potrzebną inicjatywę i pomoc w 

przygotowaniu wniosku radnemu Jakubowi Fryzie.  

16 kwietnia w sołectwie Modliszewo odbyły się uroczystości związane z jubileuszem 150-lecia urodzin 

i 70-lecia śmierci doktora Kazimierza Filipa Wizego. Po roku 1950 pracował w filii dziekanki w 

Modliszewie. Poświęcał się osobom uzależnionym. 

Cały czas w naszych jednostkach oświatowych odbywają się ciekawe inicjatywy. W ubiegłym miesiącu 

odbył się gminny konkurs ortograficzny, przygotowany wspólnie z biblioteką w Zdziechowie. 

19 kwietnia w Szkole Podstawowej w Jankowie Dolnym odbył się gminny konkurs czytelniczo-filmowy 

„Bądź jak Sherlock Holmes”.  

Szkoła Podstawowa w Goślinowie zorganizowała konkurs matematyczno-przyrodniczy pod nazwą 

„Ziemia liczy się”. Konkurs zbiegł się z Światowym Dniem Ziemi, a udział w nim wzięli uczniowie ze 

wszystkich szkół z terenu naszej gminy. 

Gmina Gniezno wzięła udział w obchodach Światowego Dnia Ziemi i wraz z lokalną firmą Giftbajery 

wręczyliśmy przedstawicielom przedszkoli oraz szkół podstawowych z terenu naszej gminy specjalnie 

stworzone pakiety. Pakiety nazwane „Apteczka dla Ziemi” przygotowała Emilia Kaczmarek. „Apteczka” 

została dostarczona uczniom i przedszkolakom i zawierała worki na śmieci, rękawiczki, materiały 

dydaktyczne, które pomogą wyedukować najmłodszych w kwestiach działań na rzecz środowiska.  

80 dzieci z przedszkola wzięło udział w turnieju szachowym przedszkolaków w Zdziechowie.  

Turniej został zorganizowany dzięki pracy pani Moniki Berlik, a nad całością czuwał sędzia I klasy 

państwowej.  

Miniony weekend w Gminie Gniezno był kontynuacją wydarzeń związanych z historią. Odbyły się dwie 

historyczne konferencje. Zostały zorganizowane przez Bibliotekę Publiczną Gminy Gniezno oraz 

Fundację historyczną „Przywracamy pamięć”. Wydarzenie było podzielone na dwa dni.  

W piątek tematem była postać majora Dobrzańskiego – „Hubala”. W sobotę historycznie 

przedstawiono historię zbrodni wojennych w Jedwabne. Obie prelekcje przeprowadzili członkowie 

Stowarzyszenia WIZNA 1939. Z tego miejsca bardzo dziękuję Gminnej Bibliotece Publicznej  
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w Zdziechowie i Fundacji historycznej „Przywracamy pamięć” za organizację i przybliżanie historii 

naszym mieszkańcom. 

25 kwietnia, w miniony wtorek, mieszkańcy Lulkowa wybrali sołtysa. Od 1 maja sołtysem Lulkowa 

będzie Andrzej Tomaszewski, wybrany jednogłośnie. Nowemu sołtysowi gratulujemy i życzymy 

powodzenia. Sołtys Edmund Paluch, po prawie 25 latach urzędowania, ze względów zdrowotnych 

przechodzi na zasłużoną emeryturę sołecką. Bardzo dziękujemy sołtysowi za wieloletnią służbę na rzecz 

społeczności i życzymy dużo zdrowia. Dziękuję bardzo. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Wójt za sprawozdanie. Mam zgłoszenie – Pani radna 

Agata Górna, proszę bardzo. 

 

- Radna Agata Górna: Dziękuję bardzo. Ja mam dwa pytania. Pierwsze pytanie do Pani Wójt – mowa 

była o budowie chodnika na Alei Jedenastej w m. Osiniec. Na poprzedniej sesji mówiła Pani o 

oszczędnościach poprzetargowych, które były właśnie na tej wsi. Ja mam pytanie – czy Pani Wójt wie 

jaka jest skala tych oszczędności? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Jeszcze nie dokonałam takiej analizy. Pyta Pani dokładnie o te zadania? 

 

- Radna Agata Górna: Tak, chciałam prosić dokładnie o ten okręg, o te zadania. Jakie wyszły 

oszczędności w tych dwóch tematach, które tam były realizowane? 

 

- Wójt Maria Suplicka: To muszę ten temat przygotować. Mogę prosić o sprecyzowanie pytania, żeby 

Pani tutaj dokładnie odpowiedzieć? 

 

- Radna Agata Górna: To mam w formie pisemnej? Chciałam wiedzieć ile zaoszczędziliśmy 

poprzetargowo. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Na przetargach dot. m. Osiniec? 

 

- Radna Agata Górna: Tak. Próbowałam się tego dowiedzieć, ale wiem, że w ten skład poza tym co 

wyjdzie przetargowo, należy jeszcze obsługę geodetów uwzględnić i niektórą dokumentację, więc 

chciałabym już takie ostateczne wyniki poprzetargowe poznać. Wystarczy mi nawet odpowiedź 

mailem. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Czyli oszczędności poprzetargowe w zakresie m. Osiniec? 

 

- Radna Agata Górna: Tak, dokładnie. Bardzo dziękuję, to było jedno pytanie. Drugie pytanie – Pani 

Wójt mówiła o kontrolach przydomowych oczyszczalni ścieków. Co prawda mamy początek takich 

kontroli, ale czy już nasuwają się jakieś pierwsze wnioski? Czy mieszkańcy faktycznie prawidłowo 

prowadzą, czy te kontrole przebiegają prawidłowo, czy są jakieś problemy? Czy są ogólnie już jakieś 

pierwsze wnioski, które można wysnuć z tych kontroli? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Tak. Do tej pory skontrolowaliśmy raptem 100 nieruchomości – to jest niewielka 

liczba. Do tej pory te kontrole przebiegają płynnie. Nawet jeżeli mieszkańcy nie mają świadomości do 

końca w jakim stopniu będą kontrolowani to uświadamiamy. Staramy się tutaj działać w miarę 

elastycznie, ale egzekwować to, co ma zostać dokonane w trakcie kontroli. 

 

- Radna Agata Górna: Bardzo dziękuję. 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Czy jeszcze Państwo radni w tym punkcie mają pytania? 

Nie widzę, w takim razie dziękuję Pani Wójt za sprawozdanie. Zamykam ten punkt, czyli punkt 6 i 

przechodzimy do kolejnego punktu – Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

 

7. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o  działaniach  podejmowanych  w  okresie 
międzysesyjnym 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Szanowni Państwo, ostatnia sesja odbyła się w dniu 30 marca. Od 

tej daty odbyły się następujące posiedzenia Komisji Rady Gminy: 

5 kwietnia obradowała Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja zajmowała się skargą na Wójta 

Gminy Gniezno jako administratora obiektu „Orlik” w Mnichowie. 

20 kwietnia również było posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, na którym Komisja ponownie 

zajęła się skargą na Wójta Gminy Gniezno jako administratora obiektu „Orlik” w Mnichowie. 

24 kwietnia obradowała Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej. Tematem posiedzenia 

było spotkanie z dyrektorami placówek oświatowych na terenie naszej gminy. Komisja wysłuchała 

informacji dyrektorów dot. arkuszy organizacyjnych placówek w roku szkolnym 2023/2024. 

24 kwietnia odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego  

i Komisji Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego. Na posiedzeniu omówiono 

projekty uchwał na LXIV sesję Rady Gminy Gniezno. 

Najistotniejsze pisma, które wpłynęły do Rady Gminy w okresie sprawozdawczym: 

31 marca wpłynęła informacja w wykonania budżetu Gminy Gniezno za 2022 r. wraz z informacją o 

stanie mienia Gminy Gniezno. 

Tego samego dnia wpłynęła informacja na temat realizacji programu pożytku publicznego w 2022 r. 

17 kwietnia wpłynęła informacja dot. oceny zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej 

sytuacji społecznej i demograficznej za 2022 r. 

Te wszystkie informacje otrzymali Państwo z Biura Rady drogą mailową.  

13 i 14 kwietnia uczestniczyłem w Zjeździe Klubu Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów, 

organizowanym przez WOKISS w m. Trzebaw. Jak się materiały pojawią to otrzymają je Państwo drogą 

mailową. Materiały będą dotyczyły oświadczeń majątkowych i głównie zmian planistycznych 

związanych z możliwością realizacji obiektów odnawialnych źródeł energii na terenie gmin, czyli 

wiatraków, instalacji fotowoltaicznych oraz biogazowni.  W tym materiale będzie informacja co się 

zmieni w związku z przyjęciem tej nowej ustawy przez sejm. 

Informacja taka istotna, drodzy Państwo radni. Mija czas składania oświadczeń majątkowych. 

Jeżeli Państwo radni chcą złożyć oświadczenie majątkowe drogą papierową w sposób realny to jest 

czas do jutra do godz. 15:00, bo o 15:00 urząd kończy pracę, a pozostałe dni, czyli 1 i 2 są dniami 

wolnymi, gmina nie pracuje, więc jak ktoś chce to ewentualnie może jeszcze wysłać drogą pocztową 

albo mailową, także jest okazja jeszcze dzisiaj i jutro. 

To są główne informacja. Czy ktoś z Państwa ma do tego sprawozdania pytania? Nie widzę, w takim 

razie zamykam punkt 7 i przechodzimy do punktu 8, gdzie będziemy podejmować uchwały. Dzisiaj nie 

ma tych uchwał dużo, jest raptem 5. 

 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchylenia uchwały nr XLI/293/2013 z dnia 28 czerwca 2013 r. w sprawie warunków udzielenia 
oraz wysokości stawek procentowych bonifikat od ceny przy sprzedaży lokali mieszkalnych, 
stanowiących własność Gminy Gniezno na rzecz ich najemców 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pierwszą uchwałą będzie uchwała w sprawie uchylenia uchwały 

nr XLI/293/2013 z dnia 28 czerwca 2013 r. w sprawie warunków udzielenia oraz wysokości stawek 

procentowych bonifikat od ceny przy sprzedaży lokali mieszkalnych, stanowiących własność Gminy 

Gniezno na rzecz ich najemców. 

Projekt uchwały przedstawi Inspektor Sławomir Gabryszak. Proszę bardzo, Panie Inspektorze. 

 

- Inspektor Sławomir Gabryszak: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, uchwała dotyczy wyrażenia 

zgody dla Wójta Gminy Gniezno na uchylenie uchwały z 2013 r. dotyczącej warunków udzielenia oraz 

wysokości stawek procentowych bonifikat od ceny przy sprzedaży lokali mieszkalnych. Planujemy w 

przyszłym miesiącu zacząć sprzedaż mieszkań w Jankowie Dolnym na rzecz dotychczasowych 

najemców. Dotychczas była podjęta uchwała w sprawie warunków, a teraz chcemy, aby była 

podejmowana uchwała indywidualnie do każdej sprawy, także musimy najpierw uchylić uchwałę 

dotyczącą tych warunków i będziemy wówczas podejmować nową uchwałę dotyczącą wysokości 

bonifikat. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Zdążymy na sesji majowej tą nową uchwałę podjąć? 

 

- Inspektor Sławomir Gabryszak: Tak, jak najbardziej. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Inspektorze. Szanowni Państwo, opinia właściwej 

Komisji, czyli Komisji Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego była pozytywna.  

Otwieram dyskusję nad tym punktem, jeżeli są pytania to proszę o zadawanie. Nie widzę, w takim razie 

zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie uchylenia uchwały nr XLI/293/2013 z 

dnia 28 czerwca 2013 r. w sprawie warunków udzielenia oraz wysokości stawek procentowych 

bonifikat od ceny przy sprzedaży lokali mieszkalnych, stanowiących własność Gminy Gniezno na rzecz 

ich najemców. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto 

jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXIV/504/2023 Rady Gminy Gniezno z dnia 27 kwietnia 
2023 r. w sprawie uchylenia uchwały nr XLI/293/2013 z dnia 28 czerwca 2013 r. w sprawie 
warunków udzielenia oraz wysokości stawek procentowych bonifikat od ceny przy sprzedaży 
lokali mieszkalnych, stanowiących własność Gminy Gniezno na rzecz ich najemców 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, uchwała podjęta jednogłośnie – 14 radnych obecnych 

poparło projekt. 

Przechodzimy do kolejnego projektu. 

 

b) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w drodze darowizny na rzecz Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: To jest uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości w drodze darowizny na rzecz Gminy Gniezno. 
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- Inspektor Sławomir Gabryszak: Kolejna uchwała dotyczy wyrażenia zgody dla Wójta Gminy Gniezno 

na nabycie w drodze darowizny dwóch działek znajdujących się w m. Piekary, na os. Porzeczkowym. 

Deweloper zwrócił się z wnioskiem o przekazanie tych działek. Na jednej z tych działek znajduje się 

zbiornik retencyjny, który odbiera część wód opadowych z poszczególnych dróg. Dla nas będzie to jak 

najbardziej przydatne. Na obydwóch działkach jest zakaz zabudowy, tam są tylko korytarze ekologiczne 

wolne od zabudowy i utwardzenia – teren podlegający zadrzewieniu. Zasadnym jest, żeby te działki 

były własnością Gminy Gniezno z tych względów. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Inspektorze. Otwieram dyskusję nad tym 

projektem uchwały. Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego była pozytywna. 

Jeżeli Państwo nie mają pytań to zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w drodze darowizny na rzecz Gminy Gniezno. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXIV/505/2023 Rady Gminy Gniezno z dnia 27 kwietnia 
2023 r. w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w drodze darowizny na rzecz Gminy 
Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, uchwała podjęta jednogłośnie – 14 obecnych radnych 

poparło projekt. Dziękuję Panie Inspektorze. 

 

- Inspektor Sławomir Gabryszak: Dziękuję bardzo. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Państwu za głosowanie. Teraz, drodzy Państwo, 

przechodzimy do dwóch uchwał z zakresu planowania przestrzennego. 

 

c) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów we wsi Wełnica 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pierwsza uchwała w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów we wsi Wełnica. Proszę bardzo, Panie Inspektorze. 

 

- Inspektor Marek Józefów: Panie Przewodniczący, szanowna Rado, przedstawię uchwałę dotyczącą 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów we wsi Wełnica. 

Wójt rozpoczął pracę nad tym planem na podstawie uchwały Rady Gminy Gniezno z dnia 24 lutego 

2022 r. Plan ten miał na celu zmianę terenów dotychczas przeznaczonych pod zabudowę mieszkaniową 

na teren drogi publicznej. Chodziło o aktualizację i dostosowanie ustaleń planu, który aktualnie 

obowiązuje do potrzeb przyszłych inwestycji związanych z infrastrukturą drogową.  

Plan był omawiany na Komisji Finansów, także jeżeli są jeszcze jakieś pytania to odpowiem. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Inspektorze. Otwieram dyskusję nad tym punktem, 

drodzy Państwo. Proszę o zadawanie pytań, jeżeli Państwo mają niejasności. 
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Projekt był opiniowany przez Komisję Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego i Komisja wydała 

opinię pozytywną. Przy omawianiu tego projektu była zaproponowana stawka opłaty planistycznej w 

wysokości 30% i jak poddam pod głosowanie projekt to będziemy z taką stawką głosować, chyba że 

Państwo radni mają inne sugestie to będę się wsłuchiwał. 

Jeżeli nie ma pytań to zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie ze stawką opłaty planistycznej 30% 

uchwałę w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów we wsi Wełnica.  

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto 

jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  12 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXIV/506/2023 Rady Gminy Gniezno z dnia 27 kwietnia 
2023 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów we wsi Wełnica 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała podjęta większością głosów – mam 12 głosów za, 3 osoby 

nie głosowały. Nieobecna radna Butrymowicz i radna Brykczyńska. 

Drodzy Państwo, przechodzimy do kolejnego projektu uchwały z zakresu planowania przestrzennego. 

 

d) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu w Jankowie Dolnym 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jest to uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu w Jankowie Dolnym. Proszę bardzo, Panie Inspektorze, o omówienie projektu. 

 

- Inspektor Marek Józefów: Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenu w Jankowie Dolnym. Wójt rozpoczął prace nad tym planem po podjęciu  uchwały przez Radę 

Gminy Gniezno o przystąpieniu do sporządzenia tego planu. Ta uchwała była podjęta 24 września 2020 

r. Celem uchwalenia zmiany tego planu było przeznaczenie terenów dotychczas przeznaczonych na 

tereny mieszkaniowe, mieszkaniowo-usługowe, produkcyjno-techniczne pod tereny zabudowy 

mieszkaniowej. W związku z tym, że zmienia się przeznaczenie terenu, zmienia się również układ 

komunikacyjny. W trakcie pracy nad planem wpłynęła uwaga do projektu od osoby fizycznej. Tą uwagę, 

która składała się z kilku tematów, Wójt podczas prac nad planem odrzucił. Plan nie uwzględnia tego o 

co wnioskowała ta osoba. Omawiałem też na Komisji Finansów poszczególne tematy, z którymi się nie 

zgadzał wnioskodawca i dlaczego Wójt je odrzucił. Państwo muszą przed głosowaniem także 

zdecydować czy również podzielają tą opinię Wójta o odrzuceniu tych uwag do planu. Czy odczytać te 

uwagi? 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Na Komisji wszyscy radni nie byli, także trzeba by je odczytać, bo 

musimy wiedzieć nad czym głosujemy. 

 

- Inspektor Marek Józefów: Te uwagi stanowią załącznik nr 2 do uchwały. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jeżeli tych uwag nie odrzucimy to Wójt będzie musiał te uwagi 

ponownie uwzględnić w tym planie. Pamiętacie Państwo, że przy studium też było głosowanie uwag i 

wszystkie uwagi były odrzucone – tu jest podobnie. 
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- Inspektor Marek Józefów: W ustaleniach planu były tereny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej 

z usługami. Wnioskodawca wnosił o zmianę terenu MNU 1 na MN, czyli tutaj chodziło o to, żeby 

zlikwidować tereny usługowe i pozostawić tylko tereny zabudowy mieszkaniowej.  

Wójt tutaj częściowo uwzględnił tą uwagę. Ze względu na położenie przy ruchliwej drodze gminnej 

(dawna droga krajowa) w bezpośredniej bliskości do przystanku autobusowego oraz Zespołu Szkół w 

Jankowie Dolnym pozostawia się przeznaczenie powyższego terenu jako teren zabudowy 

mieszkaniowej jednorodzinnej z usługami. Przeredagowaniu ulegają zapisy, aby zgodnie z definicjami 

przyjętymi w planie na terenie MNU obowiązywało podstawowe przeznaczenie pod tereny zabudowy 

mieszkaniowej jednorodzinnej. Usługi na tym terenie nie będą obligatoryjne, a jedynie dopuszczone 

jako wbudowane w budynek mieszkalny. Plan nie będzie dopuszczał realizacji samodzielnych usług. 

Nie można wybudować na tym terenie samodzielnego budynku usługowego, jedynie możliwe będą 

usługi wbudowane w budynek – usługi typu administracyjnego, czyli nie żadne szkodliwe związane z 

tym, że by musiała być przeprowadzone jakieś postępowania np. w sprawie oceny oddziaływania na 

środowisko. W tym sensie uwzględniliśmy w ten wniosek, natomiast odrzuciliśmy wniosek o całkowitą 

likwidację usług. 

Kolejna uwaga – teren KDW, czyli teren dróg wewnętrznych – wnioskodawca wnosił o zmianę terenu 

KDW na teren KDL, czyli zmianę terenu drogi wewnętrznej na teren drogi publicznej. 

W obowiązującym planie teren KD został zdefiniowany jako ulica dojazdowa. Oznaczenie takie nie jest 

tożsame z przeznaczeniem pod drogę publiczną. Z uwagi na ewentualne koszty wykupu terenu pod 

drogi publiczne pozostawia się przeznaczenie terenu komunikacji jako terenu dróg wewnętrznych 

KDW. 

Kolejna uwaga – osoba wnosiła o dopuszczenie w par 17.20 korzystania z pomp ciepła. 

Tutaj nie zachodzi potrzeba korygowania zapisów, ponieważ zapisy w par 16.21 dopuszczają realizację 

urządzeń służących wykorzystaniu alternatywnych, odnawialnych źródeł energii, do których zaliczają 

się również wnioskowane pompy ciepła. Z nazwy pompy ciepła nie są wymienione, że się je dopuszcza, 

ale w tej kategorii „alternatywne, odnawialne źródła energii” również są pompy ciepła. 

Kolejna, ostatnia już uwaga – wnioskodawca wnosił o zlikwidowanie odcinka KDW w miejscu 

istniejącego zjazdu zgodnie z załącznikiem. Z uwagi na istniejący sposób dostępu do nieruchomości na 

terenie objętym planem pozostawia się przebieg KDW zgodnie z wyłożonym rysunkiem planu. 

Te wszystkie uwagi zostały z wnioskodawcą uzgodnione. On zgadza się na odrzucenie. Po przekazaniu 

tych informacji przyznał rację rzeczywiście, że plan będzie lepiej funkcjonował, jeżeli te jego uwagi 

zostaną odrzucone. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Inspektorze. Otwieram dyskusję nad tym 

projektem uchwały. Projektem zajęła się Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego  

i zaopiniowała pozytywnie. Była propozycja stawki opłaty planistycznej 30% i z taką kwotą też będę 

Państwu tutaj uchwałę do głosowania podawał. Zanim przejdziemy do głosowania to musimy 

przegłosować te uwagi, o których wspomniał Pan Inspektor. 

Szanowni Państwo, te uwagi są zapisane w projekcie uchwały w załączniku nr 2 do uchwały. 

To jest jedna uwaga składająca się z czterech części, które Pan Inspektor przeczytał. 

Czy dla Państwa jest to jasne? Mogę to pod głosowanie poddać czy Państwo jeszcze jakąś niejasność 

mają? Jeżeli tak to proszę pytać. Nie mam zgłoszeń, w takim razie drodzy Państwo, przegłosujemy teraz 

te uwagi, o których wspomniał Pan Inspektor, które są zapisane w załączniku nr 2.  

Jest liczba porządkowa 1 w tabeli i w tabeli 11, w dziale „uwagi” są 4 takie wskazania.  

Teraz będziemy głosować za odrzuceniem tych uwag. Każdą z osobna, tak? Wszystkie 4 uwagi musimy 

oddzielnie głosować, tak? 

Dobrze, drodzy Państwo, jeżeli wszystko jasne to poddaję pod głosowanie. Kto z Pań i Panów radnych 

jest za odrzuceniem uwagi nr 1, zgodnie z tabelą? Państwo radni mają tekst uchwały przed sobą. 
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Kto z Pań i Panów radnych jest za odrzuceniem uwagi pierwszej, zgodnie z tabelą, z załącznikiem nr 2?  

 

[głosy w tle] 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jeżeli Państwo radni chcą to muszę mieć zgłoszenie, a nie mam 

zgłoszenia. 

 

[głosy w tle] 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Jakie głosowanie jest nam potrzebne po to, żeby można było przyjąć tę 

uchwałę w całości, ze zmianą zaproponowaną przez wnioskującego? 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Wszystkie uwagi trzeba odrzucić. 

 

[głosy w tle] 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jeżeli Państwo zagłosują inaczej to te uwagi będą musiały być 

uwzględnione, Panie radny. Jeżeli Państwo zagłosują inaczej większością zwykłą to te uwagi będzie 

musiała Pani Wójt uwzględnić i jeszcze raz wznowić procedurę. Ja zadam pytanie:  

„Czy Państwo radni są za odrzuceniem uwag?” i jeżeli Państwo są to one będą odrzucone, czyli po 

odrzuceniu czterech uwag uchwała będzie miała pierwotny kształt, którzy Państwo radni otrzymali w 

dniu zwołania sesji.  

Szanowni Państwo, przystępujemy do głosowania tej pierwszej części tych uwag tego mieszkańca. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za częściowym uwzględnieniem tej pierwszej uwagi, zgodnie z 

załącznikiem nr 2? Za odrzuceniem oczywiście. Proszę o podniesienie ręki i zagłosowanie. 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  12 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 1 
 

Rada Gminy Gniezno uwagę nr 1 wniesioną  do projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu w Jankowie Dolnym 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, odrzuciliśmy tą uwagę mieszkańca – 12 osób za, 1 osoba 

się wstrzymała. Generalnie większość z Państwa głosowała na tak. 

Teraz przystępujemy do głosowania drugiej uwagi. Drodzy Państwo, ja to odczytam, bo to jest zbyt… 

Teraz będziemy głosowali nad odrzuceniem tej drugiej części uwagi. Tekst uwagi jest następujący: 

„W obowiązującym miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego z 1998 r. teren KD został 

zdefiniowany jako ulica dojazdowa. Oznaczenie takie nie jest tożsame z przeznaczeniem pod drogę 

publiczną. Z uwagi na ewentualne koszty wykupu terenu pod drogi publiczne pozostawia się 

przeznaczenie terenu komunikacji jako terenu dróg wewnętrznych KDW.”. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za odrzuceniem tego wniosku – proszę o podniesienie ręki i 

zagłosowanie. Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  12 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 1 
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Rada Gminy Gniezno odrzuciła uwagę nr 2 wniesioną  do projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu w Jankowie Dolnym 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, wniosek został odrzucony większością głosów. 

Teraz przechodzimy do kolejnego fragmentu tej uwagi. Teraz będzie trzecie głosowanie. Odczytam 

Państwu tekst: 

„Nie zachodzi potrzeba korygowania zapisów, ponieważ zapisy w par 16.21 dopuszczają realizację 

urządzeń służących wykorzystaniu alternatywnych, odnawialnych źródeł energii, do których zaliczają 

się również wnioskowane pompy ciepła. Z nazwy pompy ciepła nie są wymienione, że się je dopuszcza, 

ale w tej kategorii „alternatywne, odnawialne źródła energii” również są pompy ciepła.”. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za odrzuceniem tego wniosku – proszę o podniesienie ręki i 

zagłosowanie. 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno odrzuciła uwagę nr 3 wniesioną  do projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu w Jankowie Dolnym 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Wniosek również został odrzucony, drodzy Państwo. 

Ostatni fragment, czyli czwarty fragment, który będziemy głosować. Po tym głosowaniu będziemy 

głosować całą uchwałę. Odczytam ten fragment: 

„Z uwagi na istniejący sposób dostępu do nieruchomości na terenie objętym planem pozostawia się 

przebieg KDW zgodnie z wyłożonym rysunkiem planu.”. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za odrzuceniem tego wniosku – proszę o podniesienie ręki i 

zagłosowanie. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno odrzuciła uwagę nr 4 wniesioną  do projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu w Jankowie Dolnym 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Rada jednogłośnie odrzuciła ten wniosek. 

Mamy 4 głosowania, na ten moment wszystkie zostały przez Radę odrzucone. 

Teraz, drodzy Państwo, poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu w Jankowie Dolnym.  

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  12 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 1 
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Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXIV/507/2023 Rady Gminy Gniezno z dnia 27 kwietnia 
2023 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu w Jankowie 
Dolnym 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję za głosowanie, uchwała podjęta większością głosów – 12 

głosów za, 1 głos wstrzymujący. Tak dla porządku – projekt został przyjęty zgodnie  

z propozycją, którą złożył Radzie Gminy Wójt Gminy Gniezno. Wszystkie uwagi zostały odrzucone. 

Dziękuję Panie Inspektorze. Dziękuję Państwu za głosowanie. 

Szanowni Państwo, przechodzimy do ostatniej uchwały w dniu dzisiejszym. To jest uchwała w sprawie 

rozpatrzenia skargi Państwa A. i M. M. oraz A. i W. Z. z dnia 13 marca 2023 r. na Wójta Gminy Gniezno. 

 

e) rozpatrzenia skargi Państwa A. i M. M. oraz A. i W. Z. z dnia 13 marca 2023 r. na Wójta Gminy 
Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Oddaję głos Przewodniczącemu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

– Panu radnemu Jakubowi Fryzie. Proszę bardzo, Panie radny. 

 

- Radny Jakub Fryza: W dniu 13 marca 2023 r. do Urzędu Gminy Gniezno wpłynęła skarga mieszkańców 

Gminy Gniezno. Skarżący w skardze przedstawili następujące zarzuty: użytkowanie kompleksu boisk 

na terenie zabudowy rodzinnej z już istniejącymi obiektami, brak odpowiednich zabezpieczeń 

umniejszających uciążliwości, zbyt niskie ogrodzenie, brak zainstalowania zabezpieczenia w celu 

ograniczenia hałasu, brak monitoringu, który obejmowałby teren za jego ogrodzenie, przewlekłe i 

pobieżne załatwianie sprawy od czerwca 2020 r., udostępnianie obiektu praktycznie wszystkim 

osobom dorosłym z powiatu gnieźnieńskiego i nie tylko, naruszanie regulaminu obiektu przez 

użytkowników. Skarżący wskazali na „chamskie i bezczelne” zachowanie graczy, wulgaryzmy i 

zakłócenie ich prawa do wypoczynku. Skarżący zarzucili również lekceważenie problemu, brak 

egzekwowania regulaminu, nierzetelne prowadzenie rejestru użytkowników przez obsługę. Z treści 

skargi wynika ponadto, ze skarżący są niezadowoleni z obsługi obiektu. 

Skarga przekazana została do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Gniezno, która obradowała 

w jej przedmiocie na posiedzeniach w dniach 5 i 20 kwietnia 2023 r. Na pierwszym z posiedzeń stawili 

się skarżący, jak również obsługa obiektu. Skarżący ustnie powtórzyli zarzuty zawarte w skardze. Na 

posiedzeniu w dniu 20 kwietnia 2023 r. komisja prowadziła debatę odnośnie sposobu rozpatrzenia 

skargi. 

Po przeprowadzonym postępowaniu Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Gniezno doszła do 

następujących wniosków: 

Na posiedzeniu w dniu 20 kwietnia br. po przeanalizowaniu złożonych dokumentów i po dyskusji 

uznała skargę za bezzasadną. W opinii Komisji działania Urzędu Gminy Gniezno były skierowane na 

zapewnienie normalnego, właściwego funkcjonowania obiektu Orlik w Mnichowie.  

Dokonano podwyższenia płotu i zamontowano piłkochwyty. Urząd podejmował w analizowanym 

okresie czasu działania usprawniające, poprawiające komfort życia mieszkańców. Zatrudnieni 

opiekunowie realizują swe zadania i działają zgodnie z założeniami i ideą Orlika. 

Jednocześnie Komisja zwróciła szczególną uwagę na uwarunkowania prawne związane z ochroną osób 

biorących udział w zajęciach na boisku i zwróci się do osób skarżących o przeanalizowanie zasadności 

umieszczenia kamer. Po analizie dokumentacji sugeruje się takie korzystanie ze sprzętu wideo, które 

nie przekracza norm prawnych. Komisja sugeruje potrzebę zorganizowania spotkania Wójta z 

wszystkimi osobami skarżącymi oraz administratorami obiektu celem wspólnego ustalenia zasad 
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dobrego współżycia społecznego, które winny być podstawą dalszego lepszego funkcjonowania Orlika. 

W związku z powyższym, jak na wstępie, Komisja proponuje rozpatrzyć skargę jako bezzasadną. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Przewodniczący. Otwieram dyskusję, jeżeli są 

pytania czy do Pana Przewodniczącego, czy do Pani Mecenas to proszę. Nie widzę, w takim razie 

zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Państwa 

A. i M. M. oraz A. i W. Z. z dnia 13 marca 2023 r. na Wójta Gminy Gniezno. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem uchwały – proszę o podniesienie ręki i zagłosowanie. Kto 

jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  11 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 2 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXIV/508/2023 Rady Gminy Gniezno z dnia 27 kwietnia 
2023 r. w sprawie rozpatrzenia skargi Państwa A. i M. M. oraz A. i W. Z. z dnia 13 marca 2023 r. na 
Wójta Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, uchwała podjęta większością głosów – 11 radnych na 

„tak”, 2 się wstrzymały, czyli Rada większością uznała skargę jako bezzasadną. 

Dziękuję Państwu za głosowanie. To była ostatnia uchwała w dniu dzisiejszym. Zamykam punkt 8 i 

przechodzimy do punktu 9 – Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych. 

 

9. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Ten punkt przedstawi Przewodnicząca Kamila Butrymowicz. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: W okresie międzysesyjnym radni złożyli 7 interpelacji i zapytań. 

5 kwietnia 2023 r. radna Agata Górna złożyła zapytanie w sprawie równania dróg. Odpowiedź została 

umieszczona na BIP. 

14 kwietnia 2023 r. radny Patryk Dobrzyński złożył interpelację w sprawie poszerzenia drogi gminnej w 

m. Modliszewko przy działce ewidencyjnej 40/7, obręb Modliszewko. Odpowiedź jest w trakcie. 

23 kwietnia 2023 r. Pani radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska złożyła interpelację w sprawie 

złożenia przez Gminę Gniezno wniosku dotyczącego rozbudowy obiektu tenisowego w Piekarach w 

programie Ministerstwa Sportu i Turystyki pn. „Sportowa Polska – Program rozwoju lokalnej 

infrastruktury sportowej 2023”. Odpowiedź jest w toku. 

23 kwietnia 2023 r. Pani radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska złożyła zapytanie z prośbą o 

udzielenie informacji jakie są w sprawie możliwości modernizacji istniejącego kortu tenisowego w 

Piekarach oraz na jakim poziomie ustalono koszty związane z realizacją tego zadania. Odpowiedź jest 

w trakcie. 

23 kwietnia 2023 r. Pani radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska złożyła zapytanie z prośbą o 

udzielenie informacji na jakim etapie jest realizacja zadania dotyczącego zmiany organizacji ruchu na 

drodze gminnej, działka nr 54 i 53 w m. Braciszewo, poprzez postawienie obustronnego znaku zakazu 

B-18 (zakaz wjazdu pojazdów o rzeczywistej masie całkowitej 12 t) z tabliczką „Nie dotyczy dojazdu do 

posesji” oraz kiedy planowane jest zakończenie niniejszego zadania. Odpowiedź jest w trakcie. 

23 kwietnia 2023 r. Pani radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska złożyła zapytanie z prośbą o 

przedstawienie wykazu przedsiębiorców, którzy w latach 2021-2023 zostali zwolnieni z podatku od 
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nieruchomości zgodnie z zasadami ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych. 

Proszę o podanie w każdym przypadku szczegółowej podstawy prawnej, nazwy przedsiębiorstwa, jego 

nr NIP oraz wartości udzielonej pomocy przez Wójta Gminy Gniezno. Odpowiedź jest w trakcie 

realizacji. 

26 kwietnia 2023 r. Pan radny Marian Kaźmierczak złożył interpelację w sprawie podjęcia działań 

polegających na zaplanowaniu, zabezpieczeniu w budżecie na rok 2023 środków finansowych 

niezbędnych do realizacji zadań oraz przedstawienie bez zbędnej zwłoki do publicznej wiadomości 

harmonogramu działań podjętych w związku z realizacją zadań w m. Jankówko. Odpowiedź jest 

również w trakcie. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję za przedstawienie tego punktu. Czy Państwo radni do 

tego punktu mają pytania? Czy chcieliby jakąś interpelację albo zapytanie złożyć? Nie widzę, w takim 

razie zamykam punkt 9 i przechodzimy do punktu 10 – Sprawozdanie z działalności Gminnej Spółki 

Wodnej w Gnieźnie. 

 

10. Sprawozdanie z działalności Gminnej Spółki Wodnej w Gnieźnie 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Sprawozdanie przedstawi Pan radny Ryszard Majewski. Proszę 

bardzo, udzielam głosu. 

 

- Radny Ryszard Majewski: Sprawozdanie Zarządu Gminnej Spółki Wodnej w Gnieźnie: 

Gminna Spółka Wodna w Gnieźnie na dzień 31 grudnia zarządzała na powierzchni 6861,37 ha.  

Do roku poprzedniego zmniejszyła się o 6,71 ha. Zarząd Gminnej Spółki Wodnej zapoznał się z 

dokumentacją Gminnej Spółki Wodnej. Stwierdzono, że stan finansowy jest dobry, lecz nie do końca 

zadowalający. Zaległości w opłaceniu składek członkowskich na koniec 2022 r. wynosiły 18.939,39 zł. 

Z lat poprzednich jest to kwota 75.749,18 zł. Budżet na dzień 31 grudnia 2022 r. zamknął się kwotą 

40.084,38 zł. Ściągalność składki członkowskiej na koniec roku 2022 wynosiła 93,49%.  

Porównując do roku poprzedniego, jest to wynik lepszy o 1,96%. Dużą pomocą finansową są dotacje 

przekazane: 

- z Urzędu Marszałkowskiego 25.532, 00 zł 

- z Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego dotacja mała i duża 191.057,00 zł 

- Starostwo Powiatowe w Gnieźnie 23.075,00 zł 

- Urząd Gminy 20.000,00 zł. 

Razem pozyskaliśmy kwotę 259.664,00 zł. W roku 2022 dotacje były wyższe o kwotę 37.525,08 zł. 

W całości środki te zostały wykorzystane na konserwację rowów i drenów. Prace, które zostały 

wykonane przedstawiają się następująco: 

- środki dotacyjne 14.890 m rowu i 120 m drenu 

- środki małe 25.033 m rowu i 341 m drenu. 

Spotkanie walne odbyło się 16 marca o godz. 10:00. W spotkaniu tym uczestniczyli: 

- w imieniu Starostwa Powiatowego Janusz Winiarski 

- w imieniu Urzędu Gminny Anna Kujawska 

- radni Patryk Dobrzyński i Zygmunt Lewandowski. 

Największe poruszenie problemów odnośnie melioracji -  członkowie i przedstawiciele wsi spółek 

wodnych przedstawiali uszkodzenie ciągów melioracyjnych w czasie inwestycji, nie tylko inwestycji 

indywidualnej, ale inwestycji prowadzonych przez gminę związanych z okablowaniem i 

wodociągowaniem i kanalizacją. 

Na tym spotkaniu Gminna Spółka Wodna otrzymała absolutorium za wykonanie planu i realizację za 

2022 r. Dziękuję. 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie radny za sprawozdanie z działalności Gminnej 

Spółki Wodnej. 

 

- Radny Ryszard Majewski: Jakby ktoś się interesował i chciałby zadać pytanie odnośnie tego co my ze 

sprzętu posiadamy jako Związek Spółek Wodnych, jestem przygotowany i mogę to przedstawić jaki 

mamy sprzęt itd. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Panie radny, proszę złożyć w Biurze Rady - wyślemy to wszystkim 

radnym i się zapoznają. I jedno pismo, i drugie proszę złożyć w Biurze Rady, wyślemy mailem i będzie 

informacja dla wszystkich. Czy Państwo radni mają pytania do tego sprawozdania? 

Nie widzę, w takim razie zamykam punkt 10 i otwieram punkt 11 – Zapytania i wolne głosy. 

 

11. Zapytania i wolne głosy 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pani radna Agata Górna. 

 

- Radna Agata Górna: Ja chciałam tylko zwrócić uwagę na coś, co dojrzałam na stronie internetowej. 

Przeglądając regulamin organizacyjnym, ten regulamin jest do odświeżenie. Tylko chciałam zwrócić na 

to uwagę. Regulamin organizacyjny Urzędu Gminy, który jest zamieszczony na stronie internetowej – 

przede wszystkim godziny urzędowania się już nie zgadzają. W mojej ocenie – bardzo nieprofesjonalnej 

– nie zgadza się też struktura organizacyjna, która tam jest zamieszczona – rozdział 1, par. 4, pkt 1; 

rozdział 4 i pewnie niektóre inne sprawy. Zwracam tylko uwagę, że jest odświeżenia w mojej ocenie.  

 

- Wójt Maria Suplicka: Dziękuję, sprawdzę. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Pani radna Maria Brykczyńska. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dziękuję. Mam dwa pytania do Pani Wójt. Czy może już Pani w przybliżeniu 

powiedzieć nam, jeżeli chodzi o komunikację na terenie Gminy Gniezno, czy nowy przewoźnik spełnił 

oczekiwania mieszkańców? Ma Pani jakieś informacje czy zwiększyła się liczba mieszkańców jeżdżących 

komunikacją gminną? To jest pierwsze pytanie, a drugie pytanie to jest to, co pytałam się na Komisji, 

ale mieszkańcy słuchają i oglądają sesję, w związku z tym chciałabym zadać pytanie w sprawie 

dokumentacji drogi powiatowej z Woli Skorzęckiej do Lubochni. Wiem, że to jest droga powiatowa – 

pierwszy odcinek dokumentacji wykonało Starostwo Powiatowe, natomiast drugi odcinek drogi jest 

takie oczekiwanie, żeby gmina wzięła to na siebie. Czy może Pani Wójt powiedzieć czy można się 

spodziewać, że taka dokumentacja powstanie i czy będą rozmowy z powiatem na ten temat? 

 

- Wójt Maria Suplicka: To może zacznę od drugiego pytania. Będą rozmowy z powiatem, tym bardziej 

że projekty, które zgłosiliśmy do ZIT, dotyczą dróg powiatowych, także praktycznie te rozmowy trwają. 

Szczegółów co do rozwiązań przy projektowaniu tej drogi nie potrafię jeszcze powiedzieć. Proszę 

jeszcze o cierpliwość. 

Jeśli chodzi o liczbę korzystających z nowego systemu transportu zbiorowego to na podstawie 

obserwacji można potwierdzić, że jest na pewno większa liczba korzystających, jest duże 

zainteresowanie. Cena tutaj ma główne przebicie. Jest zadowolenie z tej formy, którą wprowadziliśmy, 

natomiast mieliśmy bodajże z 2 tygodnie temu takie dłuższe spotkanie, kolejne zresztą. Na takie dane 

przewoźnik jeszcze konkretnie nie jest gotowy, żeby tutaj nam udostępnić. 

Ja obiecałam Państwu, że zrobimy to na koniec marca, a jest już kwiecień. Mogę tylko powiedzieć,  
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że jak tylko będziemy gotowi z danymi to Państwu - nawet nie czekając na sesję - prześlę, żebyście 

Państwo mieli te informacje. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dobrze, dziękuję. Ja sobie też pozwolę złożyć zapytanie w tej sprawie na 

piśmie. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Tak, bardzo proszę. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pani radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Jak wygląda sprawa z podłączeniem kanalizacji w 

Braciszewie? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Jesteśmy po rozmowach z Wójtem Łubowo. Z naszej strony, ze strony gminy 

wszystkie formalności zostały dopełnione i czekamy. Czekamy na kolejne kroki ze strony Gminy 

Łubowo. Takie spotkanie było w ubiegłym tygodniu. Jesteśmy też bardzo na bieżąco z mieszkańcami 

Braciszewa, z Panią sołtys – na bieżąco jest informowana, także czekamy. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Czy jeszcze Państwo radni w tym punkcie? W takim razie, drodzy 

Państwo, zamykam punkt 11. 

 

12. Zakończenie obrad LXIV sesji Rady Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Wobec wyczerpania porządku obrad LXIV sesji zamykam obrady. 

Kolejna sesja wynikająca z planu pracy Rady Gminy odbędzie się w dniu 25 maja. 

Dziękuję Państwu za udział. Dziękuję Pani Wójt. Dziękuję mieszkańcom, którzy nas obserwowali w 

Internecie. Dziękuję Państwu. 

 

Obrady LXIV sesji Rady Gminy Gniezno zakończono o godz. 13.08. 

 

 

          Protokolant:           Obradom sesji przewodniczył: 

         Monika Salska         Mariusz Nawrocki 

                  oraz                    Przewodniczący Rady Gminy Gniezno 

      Monika Ofertowicz  

Biuro Rady Gminy Gniezno      


